
 1 

Protokół Nr 38 
z posiedzenia trzydziestej ósmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 24.09.2009r. 
 
 
 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w 
Więcborku przy ul. Pocztowej 2. 
 
Sesja trwała od godz. 10.00 – do godz. 15.20. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. / 
 
Radna nieobecna usprawiedliwiona – Barbara Bury 
 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Skarbnik Gminy      - Władysław Rembelski 
3. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska -Zawieja 
4. Radca Prawny Urzędu Miejskiego   - Krzysztof Hoffman 
5. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony 
    Środowiska, Leśnictwa i Dróg    - Tomasz Fifielski 
6. Kierownik Gminnej Spółki Wodnej   - Adam Zawieja 
7. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  - Waldemar Kuczerepa 
8. Przedstawiciel Ośrodka Doradztwa Rolniczego 
    w Minikowie      - Stanisław Rakowski 
9. Prezes Zarządu Gminnej Spółki Wodnej   - Eugeniusz Bauza 
10. Przewodnicząca Związku Nauczycielstwa Polskiego 
      w Więcborku      - Ewa Pirzgalska 
11. Sołtysi       - Maria Łańska, Regina Mucha. 
12. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych” - Leszek Skaza 
13. Redaktor „ Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Środecki 
 
W części spotkania uczestniczyły: Inspektor UM p. Iwona Sikorska i Podinspektor UM  
p. Justyna Jańczak    
    
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku 
 
 
 
Porządek obrad przewidywał: 
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1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokółu z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Więcborku 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o podejmowanych działaniach  

w okresie między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Przyjęcie informacji z wykonania budŜetu Gminy Więcbork za I półrocze 2009 roku. 
8. Informacja Kierownika Gminnej Spółki Wodnej dotycząca realizacji planowanych zadań 

na 2009r. oraz stanu finansowego Spółki. 
9. Informacja Kierownika Referatu Rolnictwa, Leśnictwa i Dróg o sytuacji w rolnictwie na 

terenie gminy Więcbork. 
10. Przyjęcie informacji Burmistrza Więcborka dotyczącej stopnia zaawansowania zadań 

inwestycyjnych zaplanowanych na 2009r. 
11. Informacja o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych za rok 2008. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składach osobowych komisji stałych Rady 

Miejskiej w Więcborku. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu korzystania ze słupów ogłoszeniowych 

stanowiących własność Gminy Więcbork 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonej w 

Więcborku przy ul. Słonecznej. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonej w 

Więcborku na Osiedlu Piastowskim. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie  wyraŜenia zgody na przystąpienie przez Gminę Więcbork 

jako partnera do przygotowania i realizacji projektu w ramach projektu Priorytetu V 
Programu Operacyjnego kapitał Ludzki pt. : „Dobre rządzenie”, Działanie 5.2.1 
„Modernizacja zarządzania w administracji samorządowej” oraz pełnienie przez Powiat 
Sępoleński funkcji koordynatora. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu korzystania z boiska sportowego przy 
Gimnazjum w Więcborku ul. 600-lecia 4. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zasad wypłacania diet dla 
radnych Rady Miejskiej w Więcborku. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie budŜetu Gminy Więcbork na 2009 rok.  
20. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania UCHWAŁY Nr XXXVII/928/09 SEJMIKU 

WOJEWÓDZTWA KUJAWSKO-POMORSKIEGO z dnia 31 sierpnia 2009 roku w 
sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie likwidacji Regionalnego Zespołu Opieki 
Paliatywnej – Sue Ryder w Bydgoszczy. 

20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
21. Wolne wnioski i informacje. 
22. Zakończenie 

 
 

 
 
 
Przewodniczący RM wniósł autopoprawkę do przesłanego wcześniej radnym porządku obrad 
polegającą na wprowadzeniu do niego jako punktu 18 uchwały w sprawie przystąpienia 
gminy Więcbork do realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego kapitał Ludzki – 
Priorytet IX Działanie 9.1 współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 
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Społecznego. Projekt tej uchwały przedłoŜony został przez Biuro Obsługi Oświaty 
Samorządowej.  
Następnie Poprosił o przegłosowanie porządku obrad z uwzględnieniem powyŜszej zmiany. 
 
 

Porządek obrad przyjęto jednomyślnie 
 
 
Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, Ŝe protokół z XXXVII sesji został 
napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc poprawek. Natomiast z dwóch 
zgłoszonych uwzględniono jedną.  Zapytał , czy są jeszcze jakieś uwagi do protokółu ze  
strony radnych. Takowych nie zgłoszono, zatem poprosił o jego przegłosowanie. 
 

Protokół przyj ęto jednogłośnie 
 
 
 
Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o podejmowanych działaniach  
w okresie między sesjami. 
 
1.09.2009r. – udział w uroczystości otwarcia nowego roku szkolnego 2009/2010 w Zespole 
Szkół w Pęperzynie połączonej z poŜegnaniem ustępującej Dyrektor p. BoŜeny Betin i 
powitaniem nowo powołanej Dyrektor p. Krystyny Tusznio. 
2.09.2009r. – udział w spotkaniu z okazji Dnia Kombatanta. Spotkanie odbyło się w 
Leśniczówce Chłopigost. 
4.09.2009r. – udział w uroczystości wręczenia sztandaru Komendzie Powiatowej Państwowej 
StraŜy PoŜarnej w Sępólnie Krajeńskim oraz przekazania samochodów gaśniczych dla 
Jednostki Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Sypniewie i Sępólnie. Organizatorem uroczystości 
było Starostwo Powiatowe i Komenda Powiatowa StraŜy PoŜarnej. 
6.09.2009r. – udział w doŜynkach Powiatowo Gminnych. Organizatorem doŜynek był 
Burmistrz Więcborka, Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Leśnictwa i Dróg UM oraz 
Koła Gospodyń Wiejskich. Miejscem uroczystości był Stadion Miejski w Więcborku. 
7.09.2009r. – zapoznanie się z zaawansowaniem prac inwestycyjnych i remontowych na 
terenie miasta i gminy/ budowa chodnika w Pęperzynie, rozprowadzanie sieci wodociągowej 
w sołectwie Frydrychowo, odprowadzenie wody deszczowej w Sypniewie. Lustracja odbyła 
się z inicjatywy i z udziałem Burmistrza Więcborka. 
8.09.2009r. – zapoznanie się z przebiegiem prac inwestycyjnych  - sieci kanalizacyjnej w 
Więcborku – Osiedle Słoneczne, ulica Sportowa i Strzelecka oraz przebiegiem sieci 
ciepłowniczej z udziałem Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej. 
9.09.2009r. – udział w uroczystości z okazji otwarcia VI Międzynarodowych Spotkań 
Poetyckich – POBOCZA 2009. 
14.09.2009r. – udział w zebraniu sołeckim w Zakrzewku gdzie ustalano zakres zadań 
inwestycyjno-remontowych na 2010 rok w ramach Funduszu Sołeckiego. 
Ponadto tym dniu Przewodniczący RM uczestniczył w posiedzeniu zorganizowanym przez 
Burmistrza Więcborka w sprawie ustalenia propozycji zadań inwestycyjnych do realizacji w 
2010 roku. 
15.09.2009r. – spotkanie z Prezesem Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Lubczy z udziałem 
Kierownika Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Leśnictwa i Dróg UM p. Tomasza 
Fifielskiego. Celem spotkania było zapoznanie się z wyposaŜeniem jednostki  OSP w sprzęt 
pochodzący z zakupów za środki finansowe pochodzące z budŜetu gminy. Ponadto 
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interesowano się jakością przeprowadzonego remontu samochodu przydzielonego jednostce 
po dostosowaniu go do celów gaśniczych.  
16.09.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów. 
17.09.2009r. – udział posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej. 
18.09.2009r. – udział w obchodach 50-lecia Szkoły podstawowej w Sypniewie oraz 10-lecia 
nadania jej imienia. RównieŜ tego dnia Przewodniczący RM zapoznał się z przebiegiem prac 
inwestycyjnych na drodze Puszcza – Czarmuń i rozprowadzaniem sieci kanalizacyjnej na 
Osiedlu Słonecznym w Więcborku. 
20.09.2009r. – udział w DoŜynkach Parafialnych w Sypniewie. 
21.09.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, a ponadto w 
spotkaniu inauguracyjnym realizacji projektu „Rozbudowa sieci kanalizacyjnej oraz systemu 
zaopatrzenia w wodę w mieście Więcbork”. 
22.09.2009r. – zapoznanie się z przebiegiem budowy drogi Czarmuń – Puszcza przy udziale 
Kierownika referatu UM p. Tomasza Fifielskiego. W tym teŜ dniu Przewodniczący RM brał 
udział w zebraniu wiejskim sołectwa Sypniewo, które poświęcone było ustaleniom zakresu 
prac inwestycyjno – remontowych ze środków finansowych rady Sołeckiej na 2010 rok. 
23.03.2009r. – zapoznanie się z przebiegiem prac inwestycyjnych – rozprowadzanie sieci 
wodociągowej w sołectwie Frydrychowo.  
Ponadto p. Kujawiak na bieŜąco śledził prace przy rozprowadzaniu sieci kanalizacyjnej w 
sołectwie Sypniewo, na bieŜąco uczestniczył w spotkaniach roboczych organizowanych z 
inicjatywy Burmistrza Więcborka i jego własnej w celu rozwiązywania bieŜących problemów 
dotyczących gminy oraz współdziałał w załatwianiu wszelkich spraw w biurze Rady 
Miejskiej. 
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 
28.08.2009r. – wyjazd do Torunia w celu podpisania trójstronnej umowy / UM Więcbork, 
Starostwo Powiatowe, Gmina Sośno / dotyczącej przebudowy węzła komunikacyjnego - 
rondo na skrzyŜowaniu ulic Gdańskiej I AWP i Starodworcowej w ramach tzw.  
„schetynówki”. 
29.08.2009r. –  Zawody Wędkarskie na jeziorze Młyńskim. 
30.08.2009r. – udział w „Pikniku Przyjaźni” organizowanym przez Miejsko-Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Więcborku oraz Świetlicę Środowiskową w Więcborku.  
31.08.2009r. – udział w spotkaniu Lokalnej Grupy Rybackiej w Minikowie. 
1.09.2009r. – udział w rozpoczęciu roku szkolnego w Zespole Szkół w Pęperzynie. 
2.09.2009r. – obchody „Dnia Kombatanta” w Chłpoigoście. 
4.09.2009r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego w celu podpisania aktów notarialnych, 
6.09.2009r. – udział w powiatowo- Gminnych DoŜynkach oraz wyjazd do Karolewa i 
uczestnictwo we mszy świętej za pomordowanych. 
8.09.2009r. – wyjazd do Torunia w celu podpisania aneksu do umowy dotyczącej kanalizacji. 
9.09.2009r. – spotkanie organizacyjne dotyczące obchodów „Dnia Seniora” oraz udział w 
otwarciu VI Międzynarodowych Spotkań Poetyckich POBOCZA 2009. 
10.09.2009r. – spotkanie w Sośnie w sprawie gazyfikacji. Podczas rozmów omawiano 
moŜliwości podpisania umowy na przeprowadzenie inwestycji przez innego wykonawcę niŜ 
PGNiGE. 
11.09.2009r. – wyjazd do Radzynia w celu podpisania umów dotyczących Programu 
„Odnowa Wsi”. 
14.09.2009r. – spotkanie dotyczące planowania budŜetu na 2010 rok oraz wyjazd do Sępólna 
Krajeńskiego w celu podpisania aktów notarialnych. 
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16.09.2009r. – udział w spotkaniu Komisji BudŜetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku. 
17.09.2009r. – udział w spotkaniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej Rady Miejskiej w 
Więcborku. 
18.09.2009r. – udział w obchodach 50-lecia Szkoły podstawowej w Sypniewie. 
21.09.2009r. prezentacja Projektu dotyczącego rozbudowy sieci kanalizacyjnej w Więcborku. 
W tym dniu Burmistrz uczestniczył równieŜ w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
Rady Miejskiej w Więcborku. 
22.09.2009r. – udział w jubileuszu 50-lecia poŜycia małŜeńskiego Państwa Jaskólskich. 
23.09.2009r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych.  
 
Po wystąpieniu Burmistrza Więcborka głos ponownie zabrał Przewodniczący RM, który 
poinformował, Ŝe zapoznał się z pismem  Urzędu Marszałkowskiego, które skierowane było 
do Burmistrza Sępólna Krajeńskiego p. Waldemara Stupałkowskiego, a do wiadomości 
równieŜ do Burmistrza Więcborka. Z jego treści wynikało, Ŝe po spotkaniu z Marszałkiem 
podczas którego wyjaśniano zasady zapisów umowy partnerskiej w sprawie środków na 
budowę ścieŜki rowerowej, Burmistrz Stupałkowski zwrócił się do niego ponownie i cyt.: za 
„naszymi plecami coś jeszcze wyjaśniać, prostować, utargować” – koniec cytatu. Odpowiedź 
Urzędu Marszałkowskiego w tej sprawie jest taka jak ustalenia dokonane podczas złoŜonej   
przez zainteresowane strony wizyty i juŜ w tej chwili na piśmie mamy zagwarantowane, Ŝe 
rozliczanie musi być odnośnie całego zadania – na dzień dzisiejszy jest to 50 % / 50%, a po 
przetargach Marszałek jest gotów dołoŜyć do 60 %. Ksero  w/w pisma otrzymał 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa…..- p. Piłka i na pewno na najbliŜszym posiedzeniu 
zapozna z jego treścią radnych. 
    
 
Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
 

1. Radny Stanisław Schwartz w imieniu mieszkańców Pęperzyna III, zwrócił się z 
prośbą o spowodowanie, by Policja drogowa ustawiła w tej części Pęperzyna radar. 
Nadmierna szybkość rozwijana tam przez kierowców powoduje, Ŝe mieszkańcy boją 
się o bezpieczeństwo swoich dzieci.  

2. Radna Beata Lida pytała , czy prawdą jest, to o czym mówią – powołując się na 
słowa Burmistrza Więcborka przedstawiciele Firmy stawiającej wiatraki, Ŝe wystąpi 
on do Krajeńskiego Parku Krajobrazowego, by te miejsca na których mają stanąć 
wiatraki zostały wykluczone spod Parku. 
-   Pytała teŜ, czy tylko Klub „Gwiazda” Sypniewo ma prawo korzystania z boiska  
w Sypniewie, czy inni mieszkańcy gminy równieŜ. 

3. Radny Marian BłaŜejewski  zgłosił, Ŝe kawiarenka internetowa działająca  
w Runowie Krajeńskim od trzech miesięcy pozbawiona jest dostępu do Internetu. 

4. Radna GraŜyna Sowińska poruszyła kwestię budynku kościoła przy ulicy Rybackiej 
w Więcborku. Chciała, by Burmistrz odpowiedział na kilka pytań związanych z 
toczącymi się postępowaniami, a mianowicie:  jakie będzie stanowisko Gminy na 
rozprawie administracyjnej /tj. czy jest za przekazaniem tego obiektu, czy teŜ 
niekoniecznie /, która według doniesień prasowych odbędzie się w listopadzie; kto 
będzie reprezentował interesy Gminy; kto i na jakiej podstawie ubiega się o te obiekty.  
Wiadomo, Ŝe postępowanie takie toczyło się juŜ wcześniej, nasuwa się jedynie 
pytanie, czy budynek o którym mowa, był juŜ przedmiotem takiego postępowania, czy 
teŜ nie. Poza tym radną interesowało, jakie dokumenty przedstawił tj. jakie „prawo” 
do budynku ma Kościół Ewangelicki starający się o jego przejęcie oraz, czy 
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przedstawiciele tego Kościoła kontaktowali się przed złoŜeniem wniosku  
z władzami Gminy, a jeśli tak, to kiedy to miało miejsce. 
- Radna ponowiła równieŜ interpelację dotyczącą oświetlenia ulicy Kasztanowej  
w Więcborku prosząc jednocześnie o doprecyzowanie, kiedy jest realna szansa na 
wykonanie tego zadania. Dodała przy tym, Ŝe trudno mieszkańcom w/w ulicy przyjąć 
argument stawiany w tej kwestii przez Burmistrza, a mianowicie, Ŝe jest to zbyt 
kosztowne.  

5. Radny Józef Kosiniak wnioskował, by wywrzeć nacisk na Starostwie Powiatowym 
aby w jego przyszłorocznym budŜecie znalazły się środki na dokończenie budowy 
chodnika w Zakrzewku. Zdaniem mieszkańców Zakrzewka inwestycja została 
przerwana na takim etapie, który zamiast zwiększać bezpieczeństwo pieszych, stanowi 
dla nich realne zagroŜenie. 
-  Mówił równieŜ o potrzebie wymuszenia na Wojewódzkim Zarządzie Melioracji i 
Urządzeń Wodnych konserwacji „Strugi Lubcza”. Brak takich działań  powoduje 
znaczne szkody na łąkach i polach sąsiadujących z rzeką. Co prawda skierowano w tej 
sprawie pisma do właściwych instytucji, ale jak dotychczas pozostały one bez 
odpowiedzi. Na dziś przygotowana została przez poszkodowanych mieszkańców 
skarga, która  wraz z ich podpisami trafi do Burmistrza Więcborka, być moŜe jego 
wstawiennictwo pomoŜe w walce z Zarządem Melioracji i Urządzeń Wodnych we 
Włocławku.  
- Sugerował, by w przyszłorocznym budŜecie ponownie ująć budowę drogi od 12 
Apostołów do Frydrychowa tj. inwestycję której nie uda się zrealizować w roku 
bieŜącym. Zwrócił przy tym uwagę aby w odpowiednim czasie wystąpić do Urzędu 
Marszałkowskiego o dofinansowanie tego zdania. 

6. Radny Stanisław Posieczek wskazywał na potrzebę konserwacji „Strugi Jeleń”, która 
podobnie jak „Struga Lubcza” zalewa okoliczne łąki. W tym przypadku jest to 
prawdopodobnie wynikiem niszczycielskiej działalności bobrów.  

7. Radny Stanisław Piłka apelował o zasypanie dziur w asfalcie na trasie autobusu 
szkolnego Borzyszkowo – Klarynowo. 

 
Ad. 7 Informację z wykonania budŜetu Gminy Więcbork za I półrocze 2009 roku przedstawił 
Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 
BudŜet uchwalony przez Radę Miejską 29.12.2008 roku na 2009 rok nasuwał jego 
wykonawcom obawy, czy jego ambitne załoŜenia będą mogły zostać wykonane. Obawy 
spowodowane były faktem, Ŝe 27,9 % tego budŜetu to są wydatki majątkowe. JednakŜe 
realizacja załoŜeń budŜetowych przez wszystkie jednostki organizacyjne spowoduje, Ŝe nie 
zostaną one „przejedzone” i pozostawią trwały ślad z którego wszyscy mieszkańcy gminy 
będą korzystali.  
Rada Miejska uchwalając budŜet na 2009 rok, uchwaliła dochody 34.251.559,00 zł. Te 
dochody w ciągu I półrocza 2009r. były zmieniane sześciokrotnie uchwałami Rady Miejskiej 
i dwukrotnie Zarządzeniem burmistrza Więcborka. Przyczyną zmian w planie dochodów było 
przede wszystkim pozyskanie w I półroczu nowych środków na kwotę 795.662,68 zł. Zmiany 
budŜetu dokonywane zarówno przez Radę Miejską jak i przez Burmistrza Więcborka, 
wykonywane były zgodnie z uprawnieniami i przepisami prawa o czym świadczy to, Ŝe 
Regionalna Izba Obrachunkowa nie wnosiła do tych zmian Ŝadnych uwag . JeŜeli chodzi o 
wykonanie dochodów za I półrocze 2009r., to zostały one wykonane w wysokości 
16.394.479,77 zł tj. w 46,78 %. Patrząc na to wykonanie w granicach 47 % moŜna 
powiedzieć, Ŝe jest ono zgodne z upływem czasu i moŜna teŜ przyjąć, Ŝe zostało ono 
wykonane idealnie dlatego, Ŝe znaczący wpływ na wykonanie tych dochodów mają dotacje z 
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Unii Europejskiej oraz dotacje z Urzędu Marszałkowskiego, które zgodnie z umowami 
realizowane będą w IV kwartale br. Wyłączając te dotacje wykonanie byłoby znacznie 
wyŜsze niŜ 50 %. Ponadto wszystkie dochody realizowane w I półroczu 2009r. były 
realizowane zgodnie z planem, nawet w dobie kryzysu światowego nie mieliśmy większych 
problemów, bo wszystkie środki dotyczące wykonywania zadań zleconych przez państwo 
otrzymywaliśmy. Na dzień dzisiejszy, czyli za dziewięć miesięcy wpływy budŜetu państwa są 
równieŜ zgodne z planem. Jedyne niewykonanie w stosunku do upływu czasu jest w Dziale 
756 rozdziale 75621 w paragrafie 0010  - w udziałach w podatku dochodowym od osób 
fizycznych, gdzie mamy wykonanie 40 % to jest o 10 % niŜ wynika to z upływu czasu i 
dotyczy kwoty 329.294,00 zł. Skarbnik uspokajał jednak, Ŝe w okresie od 1 stycznia do 30 
kwietnia następują rozliczenia indywidualnych osób ze swoich dochodów i dokonywane są 
zwroty przez BudŜet Państwa i w związku z tym dochody przekazywane w tym okresie przez 
Ministerstwo Finansów są duŜo niŜsze niŜ to wynika z upływu czasu. Nie ma zatem 
niebezpieczeństwa, Ŝe te dochody nie zostaną wykonane. MoŜe być jedyne zagroŜenie, ze 
Minister Finansów w dobie kryzysu moŜe wydać przepisy mówiące o tym, Ŝe będą 
realizowane te środki z Unii, gdzie wnioski będą składane np. do 30 października. Nie 
oznacza to jednak, Ŝe środki nam przepadną , a jedynie to, Ŝe będą one realizowane na 
początku przyszłego roku. 
W przypadku wydatków to pierwotnie Wysoka Rada planowała dochody w wysokości 
41.560.527,00 zł. Po zmianach / zmiany w tej samej wysokości co dochody / dochody 
wynoszą 42.356.189, 68 zł. Realizacja wydatków za I półrocze 2009r. jest w wysokości 
15.913.319,11 zł, co procentowo jest niewiele, bo 37,57 %. Pan Rembelski zapewnił jednak, 
Ŝe to niskie wykonanie finansowe wydatków jest spowodowane tym, Ŝe rzeczowo były one 
wykonane zgodnie z upływem czasu ale są podpisane umowy tak, Ŝe realizacja tych 
wydatków następuje w III i IV kwartale. Chodzi tu głównie o wydatki związane z udziałem 
środków zewnętrznych dlatego, Ŝe jak wiadomo umowy z Marszałkiem na te dotacje – na 
współfinansowanie inwestycji ze środków unijnych zostały podpisane dopiero w miesiącu 
sierpniu. Zatem w chwili obecnej, podobni jak w przypadku dochodów, nie ma Ŝadnego 
zagroŜenia w wykonaniu wydatków na 2009 rok.  
Największe procentowe wykonanie wydatków jest w dziale dotyczącym Oświaty i stanowią 
39,26 %. Drugim działem gospodarki realizowanym przez budŜet gminy jest Pomoc 
Społeczna gdzie wydatki stanowią 25,88 %. Wszystkie inne działy gospodarki, które 
realizowane są przez budŜet gminy  - struktura tych wydatków stanowi kwotę jednocyfrową i 
są poniŜej 10 % / od 2- do 5 % /.  
Zadania nałoŜone przez Wysoką Radę na 2009r. realizowane były poprzez jedenaście 
jednostek budŜetowych tj. szkoły podstawowe, gimnazja, zespoły szkół, przedszkole dwie 
instytucje kultury, jeden zakład budŜetowy, jedna spółkę gminną ze 100 % udziałem gminy 
oraz przez jeden fundusz gminny – Fundusz Ochrony Środowiska. Planowany na 2009r. 
deficyt   w wysokości 7.308.928,00 zł na dzień 30 czerwca 2009r. jak równieŜ na dzień 
dzisiejszy nie został zmieniony. Na dzień 30 czerwca 2009r. budŜet gminy zamknął się 
nadwyŜką w kwocie 481.160,66 zł. BudŜet Gminy to nie tylko dochody i wydatki ale równieŜ 
przychody i rozchody. Strona przychodowa budŜetu gminy na 2009r., to w I półroczu nie 
zaciągnięto Ŝadnych kredytów i poŜyczek, co oznacza Ŝe wszystkie wydatki - rozchody 
finansowane były z dochodów I półrocza oraz w przychodach na 2009 rok, były przychody z 
tytułu wolnych środków pozostałych z lat ubiegłych, wynikających z tytułu juŜ wcześniej 
zaciągniętych kredytów i poŜyczek, i te przychody na dzień 30 czerwca 2009r. wynosiły 
1.331.851,62 zł. Strona wydatkowa rozchodów zgodnie z zawartymi umowami na zaciągnięte 
kredyty i poŜyczki, została planowo zrealizowana. W I półroczu spłacono terminowo raty 
kapitałowe dwóch poŜyczek, które pozyskane zostały z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej, na kwotę 13.400,00 zł. Spłacono takŜe kredyt w Banku 
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Polskiej Spółdzielczości w Bydgoszczy w wysokości 431.853,00 zł oraz kredyt z Banku 
Spółdzielczego w Więcborku w wysokości 300.000,00 zł. Skarbnik zauwaŜył ponadto, Ŝe 
realizacja budŜetu wiąŜe się z wykonywaniem zadań rządowych – zleconych i tak jeŜeli 
chodzi o stronę dotacji, to zrealizowane zostały one zgodnie z upływem czasu w wysokości 
powyŜej 50 %, a wydatki – rzeczowo i finansowo w 100 % / tj. w wysokości jaka wynika z 
upływu czasu /.  
Dochody i wydatki budŜetu gminy realizowane w ramach porozumień między jednostkami 
samorządu terytorialnego, to wszystkie umowy realizowane są w 100 %, zgodnie z zapisami 
w umowach. Co do wpływów i Kosztów Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej, to w przypadku strony dochodowej składają się na nią opłaty 
pozyskiwane z Urzędu Marszałkowskiego z tytułu opłat i kar z korzystania z Ochrony 
Środowiska, które comiesięcznie są przez Urząd wnoszone. Natomiast wydatki realizowane 
są zgodnie z planem przyjętym przez Radę Miejską.  
Zadania budŜetu są równieŜ zadaniami zakładów budŜetowych w przypadku naszej gminy 
jest to jeden taki zakład – Administracja Zasobów Komunalnych. Plan realizowany jest tam 
zarówno po stronie dochodów i wydatków, jednakŜe w Zakładzie tym są pewne problemy 
związane ze ściągalnością naleŜności za czynsz mieszkaniowy. Niemniej na 30 czerwca ten 
zakład budŜetowy miał dodatnie środki obrotowe.  
Skarbnik kontynuując wskazał, Ŝe Ŝadna jednostka Gminy, łącznie z instytucjami kultury, na 
dzień 30 czerwca nie miała zobowiązań wymagalnych poza zakładem budŜetowym w którym 
wynosiły one 109.652,49 zł.  
Na dzień 30 czerwca cała Gmina miała zobowiązania w wysokości 6.538.793,49 zł tj.18,66 %   
w stosunku do planowanych dochodów. Zobowiązania te mogą być do 60 % planowanych 
dochodów.  
NajwaŜniejszą rzeczą w budŜecie jest to jaki majątek pozostawiamy do korzystania dla 
wszystkich mieszkańców gminy – mówił Skarbnik. Te zadania inwestycyjne planowane i 
realizowane są w prawie kaŜdym dziale i rozdziale gospodarki jaką prowadzi Gmina 
Więcbork. Następnie p. Rembelski omówił poszczególne działy gospodarki budŜetowej. 
Szczegółowe dane stanowi Załącznik   Nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego 
protokółu. 
 
Przewodniczący RM  podziękował za wnikliwe przedstawienie sprawozdania, powitał 
przybyłych w trakcie posiedzenia gości w osobach Przewodniczącej ZNP p. Ewy Pirzgalskiej, 
Kierownika Gminnej Spółki Wodnej p. Adama Zawieję, Prezesa GSW p. Eugeniusza Bałzę 
oraz przedstawiciela ODR w Minikowie p. Stanisława Rakowskiego, po czym otworzył 
dyskusję. 
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – pozytywna. Przewodniczący Komisji p. Jerzy Urbaniak 
dodał tu, Ŝe Komisja z zadowoleniem przyjęła informację, Ŝe zadania inwestycyjne zostały 
rozpoczęte, bądź zostaną wykonane do końca 2009r. jak równieŜ fakt, iŜ nie odnotowano 
zaległości wobec innych podmiotów. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa…- pozytywna. Wykonanie inwestycje w I półroczu 2009r, 
zdaniem p. Piłki, Przewodniczącego tej Komisji, jest zadawalające, realizacja przebiega 
zgodnie z załoŜeniami planu i nie ma zagroŜenia nie wykonania ich do końca bieŜącego roku. 
 
Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna. 
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Przewodniczący RM odnosząc się do przedstawianych opinii zauwaŜył, Ŝe w zasadzie opinię 
o wykonaniu budŜetu gminy z I półrocze powinna wydawać tylko jedna Komisja, a 
mianowicie Komisja BudŜetu i Finansów. U nas zostało to dodatkowo wprowadzone do 
porządku obrad Komisji Rolnictwa… i Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, które opiniowały 
sprawozdanie w im właściwych działach, Ŝeby nie było niedomówień. Generalnie jednak 
powinno się to odbywać na zasadzie zaufania do radnych i opinię taką winna wydać jedynie 
Komisja BudŜetu i Finansów. 
 
 
Radny Waldemar Kuszewski pytał z czego wynika przekroczenie o 53,54 % w stosunku do 
planu w rozdziale 75023 i czy rozdział ten trzeba będzie w związku z tym zwiększać. 
 
Tak jak Państwo pamiętają uchwalając budŜet obniŜyli Państwo wydatki budŜetowe  
w rozdziale 75023 o kwotę 200.000,00 zł pozostawiając jednak Burmistrzowi „furtkę”  do 
wyboru paragrafu w jakim miałoby to nastąpić. Burmistrz przychylił się do wniosku 
Wysokiej Rady i wniósł do budŜetu autopoprawkę. Teraz okazało się, Ŝe zabrakło środków na 
zakup wyposaŜenia – teraz nazywa się to „pozostałe środki trwałe” – chodzi tu np. o spinacze 
itp. jednakŜe oszczędziliśmy dość duŜo w dwóch paragrafach tj. dotyczących rozmów 
telefonicznych / stacjonarnych i komórkowych / i na dzień dzisiejszy nie przewidujemy, by 
do końca roku posiłkować się innymi działami, a jedynie w ramach rozdziału 75023 między 
paragrafami. Będziemy robili wszystko aby wniosek postawiony przez Radę Miejską,  
a dotyczący ograniczenia kosztów zrealizować w 100 %. Na dzień dzisiejszy Burmistrz nie 
przewiduje przedkładania Radzie potrzeby zwiększenia kosztem innych działów, czy rezerwy 
budŜetowej - mówił Skarbnik Gminy. 
 
Jak mam odczytać kwestię jeŜeli chodzi o płace w tym rozdziale. Czy tutaj plan teŜ został 
zaniŜony, czy teŜ jest jakieś większe zatrudnienie, bo wykonanie jest o ponad 30.000,00 zł 
większe w stosunku do upływu czasu ? – pytał ponownie radny Kuszewski. 
 
Skarbnik odpowiedział, Ŝe zgodnie z sugestia niektórych członków Rady Ŝeby nie zdejmować 
środków z płac, nie uczyniono tego, a wykonanie jest wyŜsze poniewaŜ czterech 
pracowników UM odeszło na emerytury i w I półroczu wypłacone zostały odprawy i nagrody 
jubileuszowe. Na pewno jednak w zaplanowanych na płace środkach się zmieścimy – dodał. 
 
Czy jakaś Organizacja organizuje imprezy z udziałem młodzieŜy w ramach bezpieczeństwa 
drogowego. Zapis ten widnieje na stronie 78 sprawozdania - radny Kuszewski..  
 
 
Tu Skarbnik wyjaśnił, Ŝe powyŜsze dotyczy dotacji dla „Sokoła”, a zamieszczony zapis 
naleŜy uznać za błąd pisarski, co czyni zgłaszając w tej kwestii autopoprawkę. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję ogłaszając jednocześnie dziesięciominutowa przerwę 
w obradach. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
 
Ad. 8 Informację dotyczącą realizacji planowanych zadań na 2009r. oraz stanu finansowego 
Gminnej Spółki Wodnej  przedstawił jej Kierownik p. Adam Zawieja. 
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Informacja stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
Do przedstawionej informacji p. Zawieja podał do wiadomości radnych, Ŝe stan istniejącej 
kanalizacji deszczowej znajdującej się na terenie miasta i wsi / Pęperzyn, Runowo Krajeńskie, 
Sypniewo/ jest na prawdę w katastrofalnym stanie. Miasto pięknieje, wsie równieŜ i osobiście 
doradza, by równieŜ zająć się tym tematem. NaleŜy bowiem uniknąć sytuacji, Ŝe zostanie 
wylany asfalt, czy połoŜony polbruk, a za jakiś czas trzeba będzie przebudowywać rurociągi. 
Z przykład właściwego podejścia do sygnalizowanego problemu podał ulicę Strzelecką i 
Osiedle Słoneczne, gdzie się przy okazji budowy kanalizacji sanitarnej od razu wymieniana 
jest teŜ kanalizacja deszczowa. Nadmienił równieŜ, Ŝe Spółka potrzebuje pomocy samorządu 
gdyŜ z samych składek członkowskich, które pokrywają zaledwie 30 % - 40 % potrzeb, nie 
jest w stanie sama się utrzymać. Pozostałą część środków GSW jest zdobywana w formie 
przetargów, róŜnego rodzaju konkursów bądź robót zleconych. Na terenie Więcborka Gmina 
jest właścicielem i powinna utrzymywać rowy między innymi na Łopienniku i za szpitalem. 
Rowy te przynajmniej dwa razy do roku powinny być konserwowane aby odbierały wodę z 
kanalizacji deszczowej i nie podtapiały okolicznych posesji. Kontynuując nie ukrywał, Ŝe w 
tym roku Spółka na ręce Burmistrza złoŜy wniosek o dotację dla Spółki Wodnej, by wspomóc 
„biedną brać rolniczą” w walce z podtopieniami. Kierownik powiedział równieŜ, Ŝe jest pod 
duŜym wraŜeniem zakresu prac inwestycyjnych Urzędu Miejskiego o których mówił  
p. Rembelski  i  które zresztą widać w terenie. Sama Spółka Wodna równieŜ chciałaby 
wykonywać więcej prac na rzecz Urzędu Miejskiego i rolników. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący RM zabierając głos, poruszył temat renowacji kanalizacji deszczowej ulicy 
Gdańskiej i I Armii Wojska Polskiego pytając na jaką kwotę z Urzędu Miejskiego, z tego 
tytułu liczy Spółka.    
 
Jest to wycenione bodajŜe na kwotę 32.000,00 zł brutto z robocizną – odpowiedział  
p. Zawieja. Nie ma tu jednak zaległości, bo nie wystawiono jeszcze faktury na to zadanie. 
 
Przewodniczący RM ponownie zabierając głos uznał za  negatywne to, Ŝe rolnicy nie płacą 
składek, bo przede wszystkim oni powinni odczuwać dobrodziejstwo z tytułu działań 
podejmowanych przez GSW. Według niego dobrym posunięciem Spółki jest podjęcie próby 
odzyskania zaległych składek poprzez firmę windykacyjną, która być moŜe okaŜe się 
skuteczna w ściągnięciu naleŜności. 
 
Radna Janina Fiedler w imieniu mieszkańców ulicy J. Krasickiego zwróciła się z pytaniem o 
planowany termin rozpoczęcia tam prac przy kanalizacji deszczowej. ZbliŜa się okres 
deszczowy, a Ŝadna ze studzienek nie jest sprawna – mówiła radna. 
 
Pan Zawieja odparł, Ŝe są to roboty remontowe i z tego co wie p. Bak Kierownik Referatu 
Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki i Nieruchomościami UM złoŜył 
zgłoszenie do Starostwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim, do działu budownictwa, na 
remont tej kanalizacji deszczowej. Procedury są takie, Ŝe naleŜy czekać bodajŜe 30 dni, nie 
moŜna prac rozpoczynać przed tym terminem. Zapewnił, Ŝe jest juŜ przygotowany projekt i 
wycena zadania, i prawdopodobnie prace rozpoczną się w październiku. 
 
Odnośnie powyŜszego Burmistrz Więcborka dopowiedział, Ŝe w informacji dotyczącej 
stopnia zaawansowania prac inwestycyjnych, którą otrzymali radni, w punkcie 24 / ostatni 
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myślnik / zaznaczono, Ŝe wymiana kanalizacji deszczowej w ulicy J. Krasickiego i Stary 
Rynek w Więcborku / zlecenie Gminna Spółka Wodna /, nastąpi do 30 listopada  2009 roku, 
zatem zadanie to będzie wykonane. 
 
Radny Józef Kosiniak mówił o rozgoryczeniu właścicieli gruntów rolnych którzy płaca 
składki do GSW, a pomimo to są poszkodowani przez zalewające ich pola i łąki  wody. Nie 
moŜna jednak winić tu całkowicie Spółki gdyŜ cieki podstawowe podlegają pod  Zarząd 
Melioracji i Urządzeń Wodnych nie są konserwowane. UwaŜał, Ŝe zarówno Burmistrz 
Więcborka jak i Gminna Spółka Wodna powinni stawić czoła Wojewódzkiemu Zarządowi 
Melioracji i wymóc na nich pewne działania. Co zaś do składek członkowskich , a właściwie 
formy ich ściągania, to taką decyzję podjął Zarząd GSW. Są bowiem tacy rolnicy,  u których 
wykonywana jest usługa konserwacji, a oni i tak nie poczuwają się do uiszczania naleŜności. 
Z tego co wiadomo, na terenie Sośna i Sępólna metoda ściągania naleŜności przez 
windykatora okazała się skuteczna, zatem moŜe i u nas pomoŜe ona uświadomić ludziom, Ŝe 
„nie warto nie płacić.” 
 
Przewodniczący RM uwaŜał, Ŝe stanowisko niektórych rolników jest co najmniej dziwne cyt.: 
„jak mi zrobicie to będę płacić” – koniec cytatu, a przecieŜ Ŝeby zadanie wykonać trzeba 
najpierw trzeba mieć pieniądze. Poza tym Ŝeby wyciągać rękę po środki od innych instytucji, 
między innymi z Urzędu – z budŜetu gminy, to w pierwszej kolejności te składki powinny 
być uregulowane / od hektara 28,00 zł /. Natomiast melioracja jest takim działem, który trzeba 
realizować kompleksowo. ZamroŜenie 50.000,00 zł w formie składek, to duŜa pozycja i 
gdyby nie przedsiębiorczość ze Strony Zarządu GSW w celu poszukiwania prac – 
wykonywania usług, Spółka dawno by nie istniała. Pan Kujawiak pytał teŜ, o bliŜsze 
szczegóły dotacji dla GSW z budŜetu gminy o którą jak p. Zawieja wspomniał Spółka  zwróci 
się do UM tj. o sprecyzowanie na jakiej podstawie, za co itd. . 
 
Generalnie zgodnie z prawem wodnym Spółka Wodna moŜe korzystać z pomocy Państwa, 
takim samorządem jest Powiat jak równieŜ Gmina. Skoro Powiat moŜe udzielić Spółce 
Wodnej Dotacji, Urząd Marszałkowski równieŜ, to moŜe i Gmina. Tym bardziej, Ŝe Gmina 
zdaje się, zgodnie z jednym z punktów ustawy o samorządzie gminnym moŜe udzielać dotacji   
dla organizacji rolniczych , czy zrzeszeń  nie działających w celu osiągnięcia zysku. Ponadto 
wiele Gmin z terenu Województwa Kujawsko-Pomorskiego, takie Spółki dotuje – mówił  
p. Zawieja. Z informacji jakie posiada wynika, Ŝe Gmina Sępólno Krajeńskie udzieliła Spółce 
Wodnej dotację na zakup koparki. W związku z powyŜszym Kierownik GSW w Więcborku 
nie ukrywał, Ŝe równieŜ  i jego Spółka chciałaby taką dotację otrzymać ale oczywiście nie „za 
darmo” tylko np. w ramach konserwacji jakiś rowów, przebudowy urządzeń. GSW istnieje  
i pracuje na terenie gminy Więcbork od 1978 roku, i co roku cos robi dla Gminy. Nie mniej 
rozmowy w tym temacie, które wprowadziłyby pewne ustalenia, co do przeznaczenia 
środków z dotacji, musiałyby być przeprowadzone pomiędzy Zarządem Spółki, a 
Burmistrzem Więcborka. Osobiście uwaŜał, Ŝe optymalnym rozwiązaniem, które 
zadowoliłoby i rolników i członków Spółki, byłoby przeznaczenie dotacji na konserwację 
urządzeń melioracyjnych rolników. 
 
Do powyŜszej wypowiedzi Prezes Zarządu GSW p. Eugeniusz Bauza dodał, Ŝe jakiś czas 
temu mówiono, Ŝe Gmina ma wejść do Spółki jako jej członek i jak do tej pory konkretnych 
ustaleń w tej kwestii nie ma. Gdyby stało się tak jak miało się stać, nie byłoby komplikacji w 
temacie dotacji. 
 
A jaka jest propozycja GSW – pytał Przewodniczący RM. 
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Na przykład opłata stała za konserwację rowów na Łopienniku w kwocie 20.000,00 zł – 
odparł p. Bauza. 
 
Ad. 9 Informację o sytuacji w rolnictwie na terenie gminy Więcbork Przedstawił Kierownik 
Referatu Rolnictwa, Leśnictwa i Dróg p. Tomasz Fifielski. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokółu. 
 
Po wystąpieniu p. Fifielskiego kilka informacji dotyczących moŜliwości pozyskania przez 
rolników dofinansowań przekazał Przedstawiciel ODR w Minikowie p. Stanisław Rakowski. 
 
Generalnie jest kilka działań z czego na dzisiaj moŜna składać wnioski na: 
Ułatwianie startu młodym rolnikom (dotacja 50 000 zł) i Korzystanie z usług doradczych 
przez rolników i posiadaczy lasów (działanie to związane jest z oceną gospodarstwa pod 
względem spełnienia wymagań gospodarstwa pod względem wymogów zasady wzajemnej 
zgodności ang Cross Complains. ) 
Działaniem dość interesującym było działanie, które w naszym województwie zostało 
zakończone 31 sierpnia 2009 to „RóŜnicowanie w kierunku działalności nierolniczej” 
program ten pozwalał na dofinansowanie działania dla osób będących ubezpieczonych w 
KRUS-ie, którzy mieli pomysł na własną działalność poza rolniczą ale działalność ta mogła 
być realizowana w tzw. Otoczeniu rolnictwa czyli np. usługi dla rolnictwa lub ludności 
szeroko pojętej. 
 
Podobnym było działanie „Tworzenie i rozwój mikroprzedsiębiorstw” lecz skierowane dla 
osób, które mają juŜ firmę. Działanie to było aktywne przez 2 czy 3 tygodnie.  
 
„Renty strukturalne” są działaniem na, które czeka wielu rolników lecz są na dzisiaj jedynie 
zapowiedzi, nieoficjalnie przypuszcza się, Ŝe koniec roku początek 2010 moŜe będzie 
uruchomione. 
 
Działanie pod nazwą „Modernizacja gospodarstw rolnych” jest aktualnie sprawdzane i na 
bieŜąco podpisywane są umowy z rolnikami, którzy złoŜyli wnioski do ARIMR. Rolnicy na 
własne ryzyko mogą kupować maszyny przed podpisaniem umowy z Agencją ale po dacie 
ogłoszenia kolejności rozpatrywania. Działanie to pozwala na częściowy zwrot poniesionych 
nakładów na zakup maszyn i urządzeń rolniczych. Poziom zwrotu jest uzaleŜniony od dwóch 
warunków: 

• Wiek składającego wniosek o dofinansowanie (40 lat) 
• Prowadzenie gospodarstwa na terenie ONW 

Podstawowy poziom zwrotu kosztów kwalifikowanych to 40% Vat nie jest kosztem 
(maksymalnie dla osoby do 40 roku Ŝycia i gospodarującego na terenie ONW zwrot wynosi 
60%) 
 
Programy Rolno-Środowiskowe 
W programach jest 9 działań z czego rolnicy z naszego terenu najczęściej korzystają z trzech: 
ROLNICTWO ZRÓWNOWAśONE działanie to pozwala otrzymać 360 zł/ha GO w zamian 
za spełnienie określonych warunków najwaŜniejsze z nich to: uprawa na kaŜdej działce rolnej 
roślin z trzech grup, nie przekraczanie 150kg N/ha GO i 120 kg N/ha TUZ, opracowanie 
planu nawozowego wraz z doradcą rolno środowiskowym … 
EKSTENSYWNE TRWAŁAE UśYTKI ZIELONE 
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Działanie to moŜe być realizowane na tzw TUZ. Płatność wynosi 500 zł/ha podstawowe 
warunki to zakaz podsiewu łąki, wałowania i włókowania po 1 kwietnia oraz nie 
przekraczanie 60 kg N/ha. Minimum raz w okresie do końca lipca koszenie i zebranie 
materiału i nie więcej niŜ dwa razy. 
OCHRONA GLEB I WÓD 
Działanie to potocznie to działanie poplonowe. Polega generalnie na zasiewie do końca 
września poplonu, który musi pozostać na polu do końca lutego nie zaorany albo w jakiś 
sposób zniszczony. Poplonu nie wolno nawozić ani chronić. Płatność jest uzaleŜniona od 
formy rośliny. Za zadeklarowaną i zasianą roślinę ozimą rolnik otrzyma 420 zł/ha, obsianie 
rośliną jarą uprawnia do wnioskowania o 400 zł/ha.  
Wszystkie te informacje są bardzo ograniczoną informacją i wymagjąa uszczegółowienia. W 
informacji nie przedstawione zostały wszystkie wymagania, a jedynie te najczęściej 
stosowane . 
 
Działania ARIMR skierowane dla rolników: 

1. Wniosek o przyznanie płatności bezpośrednich na rok 2009 
 

2. RóŜnicowanie w kierunku działalności nierolniczej 
 

3. Wniosek rolnośrodowiskowy 
 

4. Tworzenie i rozwój mikroprzedsiębiorstw  
 

5. Korzystanie z usług doradczych przez rolników i posiadaczy lasów 
 

6. Uczestnictwo rolników w systemach jakości Ŝywności 
 

7. Ułatwianie startu młodym rolnikom 
 

8. Zwiększanie wartości dodanej w produkcji rolnej i leśnej 
 

9. Renty strukturalne  
 

10. Grupy producentów rolnych 
 

11. Zalesianie gruntów rolnych oraz gruntów innych niŜ rolne  
 

12. Modernizacja gospodarstw rolnych 

 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Stanisław Schwartz pytał dlaczego jest tak, Ŝe rolnik, który przechodził na rentę 
strukturalną 3 lata temu otrzymuje ja w wysokości ponad 2.000,00 zł, a ten który ubiega się o 
nią teraz jedynie 900,00 zł. Z czego to wynika. 
 
RóŜnica ta wynika z zasad, jakie przyjęło Ministerstwo. Powiem jednak wpros – na początku 
były one wyŜsze, dlatego iŜ bano się, Ŝe nie będzie chętnych. Na dzień dzisiejszy 
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zainteresowanie jest bardzo duŜe w związku z czym ta „przysłowiowa marchewka” jest 
zdecydowanie mniejsza – tłumaczył p. Rakowski.  
 
Z kolei Radny Stanisław Piłka uznał, Ŝe warto byłoby równieŜ wspomnieć tu o „działaniu 
zrównowaŜonym, gdyŜ są to niemałe pieniądze do pozyskania, które mogą pokryć niedobory 
budŜetowe gospodarstwa rolnego. JeŜeli chodzi o renty strukturalne i „Młodego Rolnika”, to 
w pewnym sensie są one ze sobą powiązane, bo jeŜeli nie ma środków na renty strukturalne, 
to wnioski na „Młodego Rolnika” są blokowane. W miesięczniku „Top Agra” była podana 
informacja, Ŝe od 1 styczna 2010 roku wsparcie dla młodego rolnika ma wynosić 75.000,00 
zł. Nie wiadomo, czy tak naprawdę będzie, ale kaŜdy pieniądz jest waŜny – zakończył radny. 
 
W odpowiedzi p. Rakowski wskazał, Ŝe działanie rolno-środowiskowe o którym wspomniał 
radny Piłka  jest równieŜ realizowane z tzw. PROW-u /Program Rozwoju Obszarów 
Wiejskich/. Działanie to ma kilka swoich pionów. Jednym z nich jest tzw. rolnictwo 
zrównowaŜone i moŜliwość dofinansowani, czy tez otrzymania środków w wysokości 360,00 
zł do hektara gruntu ornego w zamian za spełnienie kilku warunków : musi być wykonane 
przez rolnika zmianowanie / minimum trzy rośliny z trzech grup np. zboŜe, strączkowe, 
okopowe/ i analiza gleby do planu nawozowego na kaŜdej działce rolne przez pięć lat. Jest to 
stosunkowo trudne w realizacji poniewaŜ trzeba tego pilnować. Poza tym jest obowiązek, by 
na kaŜdej części gruntu to było spełnione. W programie tym nie moŜna teŜ przekroczyć dawki 
150 kg azotu na hektar pola, uŜytki rolne / trwałe uŜytki rolne do 120 kg /. Innym działaniem 
o którym wspomniał powyŜej są Poplony z których równieŜ moŜna uzyskać niemałe 
pieniądze / 300,00 zł – 400,00 zł za hektar /, które często pozwalają na modernizację 
gospodarstwa, bądź po prostu na lepsze jego funkcjonowanie. NaleŜy jednak przede 
wszystkim pamiętać, Ŝe praca rolnika to nie tylko „produkcja chleba” ale teŜ praca, która ma 
wartość zupełnie inną, a mianowicie utrzymanie krajobrazu. Trudno zaprzeczyć, Ŝe gdyby 
zaniechać działalności rolniczej mieszkalibyśmy „trochę jak w buszu”.    
 
Radny Jerzy Urbaniak stwierdził, Ŝe obecnie obserwuje się brak szacunku dla pracy rolnika. 
Sam urodził się na wsi i utoŜsamia się z ta grupą społeczną. Do jakiego stanu 
doprowadziliśmy naszą gospodarkę, skoro ceny zbóŜ, które jest darem BoŜym, są tak niskie i 
zboŜem tym pali się w piecu.  
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Ad. 10 Informację dotyczącą stopnia zaawansowania zadań inwestycyjnych zaplanowanych 
na 2009r. przedstawił Burmistrz Więcborka. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokółu.  
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Stanisław Schwartz wyraził słowa uznawania dla brygady UM, która pracowała przy 
budowie chodnika w Pęperzynie. WłoŜyli w pracę duŜo serca, a to sprawiło, Ŝe w tak trudnym 
terenie pracę swoją wykonali naprawdę dobrze – mówił radny. 
 
Radny Waldemar Kuszewski odniósł się do punktu dziesiątego przedstawionej informacji 
dotyczącej zmiany sposobu uŜytkowania świetlicy w Pęperzynie na lokale mieszkalne. Pytał 
bowiem, czy podjęto juŜ decyzję, co do systemu ogrzewania jaki miałby tam być 
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zastosowany. Temat ten poruszano na jednej z poprzednich sesji stąd zainteresowanie tą 
kwestią. 
 
Burmistrz odpowiedział, iŜ z tego co wie miało tam zostać wykonane przyłącze z kotłowni  ze 
Spółdzielni Mieszkaniowej. Aczkolwiek tak „na 100 %” nie jest dziś w stanie odpowiedzieć 
na to pytanie. Szczegóły są zapewne znane p. Bakowi, który jest obecnie na urlopie. JeŜeli 
jednak radny Ŝyczy sobie odpowiedzi moŜe jej udzielić po sesji, po zapoznaniu się z 
dokumentacją. 
 
Wracam do tego z jednego względu, Ŝe chodziło mu o to, by nie patrzeć li tylko na koszty 
wykonania i przystosowania tej świetlicy na lokale mieszkalne w tej chwili, ale równieŜ na 
późniejsze koszty uŜytkowania. Wiadomo bowiem, Ŝe jeŜeli będą tam zamieszkiwać tacy, a 
nie inni lokatorzy, to wcześniej czy później zwrócą się oni o dotacje do Gminy, chociaŜby ze 
względu na cenę ogrzewania – mówił radny. 
 
Radna GraŜyna Sowińska prosiła o wyjaśnienie, czy  poprawki na ulicy Potulickiej i Wodnej, 
o których zdaje się wspomniał p. Burmistrz, miałyby dotyczyć tylko szosy, czy chodnika 
równieŜ. 
 
O obie rzeczy – odparł Burmistrz. 
 
Punkt 20 – rozbudowa zaplecza sportowego na stadionie miejskim. Pamiętam, Ŝe przy okazji  
rozmowy o rozbudowie tego zaplecza były rozwaŜane róŜne wersje jeŜeli chodzi o system 
ogrzewania. Pamiętam nawet, Ŝe padła tam taka wersja ogrzewania alternatywnego – pompy 
cieplne. W informacji moŜna przeczytać cyt.: „trakcie opracowania projekt zamienny na  
ogrzewanie olejowe”. Pytanie w związku z tym brzmi, czy taka opcja została w jakiś sposób 
skalkulowana, czy były rozwaŜane teŜ inne moŜliwości. Wiadomo, Ŝe na takie rzeczy są teŜ 
środki, które moŜna pozyskać -  powiedział radny Kuszewski. 
 
Burmistrz odparł, Ŝe ogrzewanie olejowe daje większe moŜliwości jeŜeli chodzi między 
innymi o dysponowanie pracownikiem przypisanym do pracy na stadionie. Ponadto gdyby 
budynek był wynajmowany jakimś zespołom zewnętrznym, co miało juŜ miejsce, to 
pracownik zatrudniony byłyby np. przy eko groszku tj. ciągłej obsłudze ogrzewania. 
Natomiast przy ogrzewaniu olejowym nie ma potrzeby ciągłego nadzoru, moŜna skręcić 
ogrzewanie na minimum, a pracownik moŜe być wykorzystany do innych prac obsługa boiska 
przy plaŜy i boiska na Osiedlu Plebanka /. 
 
Przewodniczący RM uznał,  Ŝe stadion jest obiektem uŜyteczności publicznej i ogrzewanie 
olejowe tak, czy inaczej okazałoby się bardziej funkcjonalne. Trudno tez sobie wyobrazić 
dowoŜenie tam jeszcze innego opału, a potem „bawić się z popiołem i ŜuŜlem”. Zatem 
podjęta decyzja wydaje się być jak najbardziej słuszna, chociaŜ być moŜe po 
przeprowadzeniu kalkulacji, jej realizacja moŜe okazać się trochę droŜsza. 
 
Radny Waldemar Kuszewski zwracając się do Burmistrza i Przewodniczącego RM podkreślił, 
Ŝe poruszając temat nie miał na myśli eko groszku, miale, czy chruście z drogi. Była mowa o 
pompach cieplnych, gdzie energia cieplna pozyskiwana jest z ziemi lub powietrza, więc o 
branie tej opcji pod uwagę i ewentualnie jej skalkulowanie, chodziło mu w zadanym 
wcześniej pytaniu. Są to co prawda technologie droŜsze jeŜeli chodzi o instalacje ale 
niewspółmiernie tańsze w uŜytkowaniu. 
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Zgodzę się ale przy tych gabarytach budynku i przy tej ilości metrów kubicznych do ogrzania 
potrzebny byłby bardzo duŜy obszar. Pompa cieplna polega na tym, Ŝe wymienniki ciepła 
umieszcza się na duŜym obszarze i korzystają one z róŜnicy temperatur. Nie chcielibyśmy 
jednak ruszać ani strefy boiska, ani jego powiększać i stwierdziliśmy, Ŝe byłoby to nie 
atrakcyjne ze względów finansowych. 
 
Przewodniczący RM   stwierdził, Ŝe obecnie jest sporo nowatorskich rozwiązań jeŜeli chodzi 
o systemy ogrzewania ale wymagają one sporo nakładów  i nie jest jednak pewien, czy akurat 
na stadionie, by się to kalkulowało. 
 
Kończąc ten punkt porządku obrad  Burmistrz Więcborka złoŜył podziękowania dwóm 
osobom – pracownikom UM, bez których powyŜsze prace inwestycyjne nie zostałyby 
przeprowadzone, a mianowicie p. Iwonie Sikorskiej i p. Michałowi Bąkowi. Słowa 
podziękowania skierował równieŜ do Rady Miejskiej za umoŜliwienie przeprowadzenia 
zadań: budowy kanalizacji, wodociągowania i poprawy estetyki miasta Więcborka. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Ad. 11 Informację o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych za rok 2008 
– przedstawiła Sekretarz Gminy p. Renata Jesionowska-Zawieja. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie zmian w składach osobowych komisji stałych Rady 
Miejskiej w Więcborku – omówił Przewodniczący RM p. Józef Kujawiak. 
 
  
Zmian w składach osobowych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku dokonano  
w związku z wygaśnięciem mandatu radnego Piotra Węgrzyna oraz objęciem funkcji przez 
Panią Janinę Fiedler – radną wybraną w wyborach uzupełniających do Rady Miejskiej w 
Więcborku w dniu  21 czerwca 2009 roku. Nastąpiły one w trzech Komisjach – Komisji 
BudŜetu i Finansów, Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 
Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej, gdzie wykreślono osobę p. Piotra 
Węgrzyna i wpisano jako członka p. Janinę Fiedler oraz w Komisji Oświaty Kultury i Sportu 
przez wykreślenie ze składu członkowskiego p. Piotra Węgrzyna. 
 
Pytań nie było zatem przystąpiono do głosowania. 
 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 
 
Ad.13 – 15 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem gminy omówiła 
podinspektor UM p. Justyna Jańczak.  
 
a) w sprawie regulaminu korzystania ze słupów i tablic ogłoszeniowych stanowiących 

własność Gminy Więcbork. 
 
Pani Jańczak powiedziała, Ŝe projekt powyŜszej uchwały przygotowany został w związku z 
interpelacją jednego z radnych dotyczącą uregulowania spraw związanych z zamieszczaniem 
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ogłoszeń i plakatów /czasem, wielkością, odpłatnością / na słupach i tablicach 
ogłoszeniowych naleŜących do Gminy. Następnie odczytała treść projektu uchwały. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa… - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Ireneusz Balcer uwaŜał, Ŝe wywołana uchwała będzie „uchwała martwą” poniewaŜ po 
przeczytaniu regulaminu nie wyobraŜa sobie, by ktoś z Urzędu Miejskiego chodził i liczył 
ogłoszenia zamieszczone na słupach, zezwolenia i terminy waŜności, tym bardziej, Ŝe jest to 
nieodpłatne. Obawiał się, Ŝe stworzy się uchwałę, której i tak nikt nie będzie przestrzegał. 
Zastanawiał się, czy nie lepiej byłoby wprowadzić jakąś odpłatność i znaczki naklejane na 
dane ogłoszenie / coś na kształt akcyzy /, choć nie wie jak ta sytuacja przedstawiała by się 
prawnie. Wiadomo, Ŝe kaŜdy kto chciałby zamieścić ogłoszenie musiałby pojawić się w 
Urzędzie i złoŜyć wniosek, problem w tym kto później sprawdzi ile zostało tych ogłoszeń 
zamieszczonych i, czy termin w jakim mógł być zamieszczony jest zgodny z przepisami. Poza 
tym pozostają jeszcze tablice ogłoszeniowe usytuowane na wsiach, kto tam będzie sprawdzał 
przestrzegania tych przepisów. Tworzymy uchwałę której i tak później nikt nie będzie w 
stanie skontrolować – mówił radny.   
 
Pani Jańczak wyjaśniła, Ŝe w załoŜeniu nie myślano o poborze opłaty od jednego plakatu, 
tylko konkretnie od słupa. Jeśli ktoś zwróciłby się do Urzędu o wyraŜenie zgody na 
zamieszczenie plakatu byłby zobligowany do zamieszczenia go na czas określony w 
pozwoleniu, a po upływie tego czasu, zobligowany do jego usunięcia. Do przestrzegania i 
egzekwowania tych zasad byłaby wyznaczona z Urzędu konkretna osoba odpowiedzialna. 
 
MoŜna zatem uznać, Ŝe dopiero praktyka wykaŜe, czy podjęta uchwała okaŜe się słuszna – 
powiedział Przewodniczący RM. 
 
Myślę, Ŝe jednak warto spróbować. Jakiś porządek musi być wprowadzony. Nie moŜe być 
sytuacji, Ŝe tablice ogłoszeniowe są zaklejane plakatami jednej firmy, czy dyskoteki  – 
stwierdziła p. Jańczak. 
 
Radny Waldemar Kuszewski jeszcze raz podniósł argument, ze regulamin ten miał przede 
wszystkim wyregulować to, by słupy ogłoszeniowe mające słuŜyć społeczeństwu 
wykorzystywane są w większości przez komercyjne firmy, które cyt.: „zajmują się tym, czym 
się zajmują i słupy te wyglądają, jak wyglądają”, czyli cały słup oklejony jest „takim , a nie 
innym plakatem” – , wątpliwej treści edukacyjnej jeŜeli chodzi o młodzieŜ. 
 
Czy zatem zdaniem radnego warto jest zaryzykować i przyjąć teraz tą uchwałę nie wiedząc 
jakie efekty ona przyniesie? – pytał p. Kujawiak. 
 
Efekty zaleŜne będą od pracowników Urzędu Miejskiego i egzekwowania przez nich 
przepisów Regulaminów – mówił radny Kuszewski. 
 
Burmistrz zabierając głos stwierdził, Ŝe ten Regulamin da nam podstawy do jakiejkolwiek 
próby respektowania przepisów. JeŜeli zdarzy się tak, Ŝe jakaś firma komercyjna będzie 
łamała przepisy, pocztą, za potwierdzeniem odbioru, otrzyma ten Regulamin z pismem 
przewodnim w którym zaznaczone zostanie, Ŝe łamanie jego przepisów będzie równoznaczne 
ze skierowaniem sprawy do Sądu Grodzkiego. Da nam to z pewnością moŜliwość 



 18 

egzekwowania zachowania prospołecznego. Prosił o przegłosowanie tego regulaminu, który 
został  przedyskutowany, a Ŝycie pokaŜe, czy jest on dobry, czy teŜ trzeba go będzie 
udoskonalać. 
 
Radny Waldemar Kuszewski zgodził się ze słowami przedmówcy, ale uwaŜa, Ŝe Firma która 
będzie występowała o zgodę na zamieszczenie plakatu, czy jakiejkolwiek informacji na 
słupie, powinna od razu złoŜyć podpis, Ŝe zapoznała się z Regulaminem i go akceptuje. Nie 
będzie wówczas konieczności wysyłania Regulaminu i od razu moŜna będzie egzekwować to, 
co jest w nim zawarte. 
 
Radna GraŜyna Sowińska zwróciła uwagę na pewne praktyczne strony. Zgodnie z tym, co 
wcześniej ktoś zauwaŜył miałyby być to słupy słuŜące głównie społeczeństwu. Z jej 
obserwacji wynika, Ŝe instytucją najczęściej „plakatującą miasto” jest Dom Kultury, zatem 
warto byłoby zabezpieczyć jakąś powierzchnię tablic na tego typu ogłoszenia, które nie są 
ogłoszeniami komercyjnymi, a słuŜą społeczeństwu. Niekoniecznie moŜe ujmować ten zapis 
w Regulaminie w formie % ale w jakiś sposób tego przestrzegać. 
 
Radny Waldemar Kuszewski zabrał głos w kwestii formalnej mówiąc, Ŝe w projekcie 
uchwały czytamy iŜ jest on „w sprawie regulaminu korzystania ze słupów ogłoszeniowych 
stanowiących własność Gminy Więcbork” natomiast p. Jańczak wspomniała równieŜ o 
tablicach ogłoszeniowych. Stad pytanie, czy nastąpiła tu jakaś autopoprawka, którą radni 
powinni w materiałach sesyjnych zaznaczyć. 
 
Tak, na Komisji Rolnictwa… została wniesiona taka poprawka i została ona uwzględniona – 
powiedziała p. Jańczak. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa…p. Stanisław Piłka dopowiedział, Ŝe projekt tej uchwały 
zaopiniowany był pozytywnie ale zgodnie z tym, co mówiono powyŜej być moŜe okaŜe się w 
praktyce, iŜ coś naleŜy zmienić lub poprawić. NaleŜy jednak spróbować wprowadzić zapisy 
Regulaminu w Ŝycie i zobaczyć jak będzie to funkcjonowało. 
 
Przewodniczący RM dla ostatecznego rozwiązania kwestii powiedział, Ŝe po Komisji 
Rolnictwa wprowadzono zmianę o którą pytał radny Kuszewski.      
 
Nie mamy tu tego projektu poprawionego, a w uchwale w paragrafie drugim widnieje zapis, 
Ŝe „wykaz słupów ogłoszeniowych zawiera załącznik Nr 2 do niniejszej uchwały”. W 
załączniku wymienione są tylko słupy, jeŜeli jest mowa równieŜ o tablicach to myślę, Ŝe w 
takim załączniku powinna się znaleźć informacja równieŜ o tablicach – stwierdził radny 
Kuszewski.  
Po podaniu radnemu załącznika o którym mowa powyŜej, przeczytał on zawarty w nim 
wykaz słupów i tablic ogłoszeniowych na terenie gminy Więcbork, gdzie punkt 1 wymienia 
słupy ogłoszeniowe od 1-6, natomiast punkt 2 brzmi cyt.: „ tablice ogłoszeniowe - na terenie 
sołectw i w mieście Więcbork” i to wszystko. 
 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, Ŝe zapis taki wprowadzono dlatego, Ŝe tablice ogłoszeniowe są w 
kaŜdym sołectwie ale bardzo trudno sprecyzować w którym miejscu, dlatego nie one są 
wymienione. 
 
Burmistrz dodał, Ŝe w przypadku kiedy na terenie sołectwa pojawi się dodatkowa tablica nie 
będzie potrzeby zmiany uchwały obowiązującej. 
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Tu radny Kuszewski poprosił by Radca Prawny UM wypowiedział się co do sensowności 
takiego zapisu. Czy tak ujęty zapis moŜe być potraktowany jak wykaz i czy w takim kształcie 
powinien on pozostać, czy teŜ nie. Chodzi o to, by nie było potem potrzeby poprawiania 
uchwały w  wyniku oczywistej pomyłki – zakończył. 
 
Myślę, Ŝe nie jest to wykaz pełny, ale Wojewoda raczej nie powinien tego zapisu 
zakwestionować. Gdyby jednak miał on wątpliwości, dlaczego tak jest, wyjaśnienie powinno 
wystarczyć i nie stanowiłoby to problemu. – mówił radca Prawny UM. 
 
Czy zatem usunąć z projektu uchwały wyraz „wykaz” pozostawiając „tablice ogłoszeniowe 
znajdujące się na terenie sołectw i w mieście Więcbork” – pytał Przewodniczący RM. 
 
Radny Stanisław Schwartz mówił, Ŝe jako sołtys osobiście wywiesza ogłoszenia jakie 
otrzymuje UM, natomiast w przypadku kiedy zauwaŜy, Ŝe są one zaklejone przez inne 
informacje, zrywa te niewłaściwe i tyle. 
 
Radna Beata Lida pytał, czy faktycznie załącznik ten jest potrzebny. 
 
Radny Kuszewski ponownie zabierając głos w dyskusji uznał, Ŝe być moŜe rzeczywiście 
wykaz ten jest niepotrzebny i wystarczy odpowiednio oznakować tablice i słupy Ŝeby osoba, 
która będzie chciała na nich cokolwiek naklejać z góry wiedział z czyją własnością ma do 
czynienia. Ponadto, oprócz oznakowania powinny się tam znaleźć informacje, Ŝe 
zamieszczanie ogłoszeń moŜe nastąpić wyłącznie po uzyskaniu zgody Burmistrza.    
 
Radna Beata Lida zgłosiła wniosek, by załącznik Nr 2 projektu jako zbędny całkowicie 
odrzucić, wykreślając jednocześnie paragraf  drugi projekty uchwały.  
 
Wniosek przegłosowano. 
 
Na sali 14 radnych 
 

Z przyj ęciem wniosku głosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu   - 1 radny 

 
Następnie przegłosowano projekt uchwały z uwzględnieniem przyjętej zmiany- poprawki. 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Wstrzymał się od głosu   - 1 radny 
 
 
b) w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonej w Więcborku przy ul. 

Słonecznej. 
 
 
Projekt uchwały został wywołany w związku z wnioskiem jaki wpłynął od p. Romana 
Mroczkowskiego. SprzedaŜ dotyczy działki oznaczonej numerem geodezyjnym 292/5 
zabudowanej garaŜem o powierzchni 0,0019 ha. Zbycie nieruchomości nastąpi w drodze 
przetargu ustnego nieograniczonego.  
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Opinia Komisji Rolnictwa… - pozytywna. 
W związku z przedstawionym projektem uchwały nie wywiązała się dyskusja, zatem 
przystąpiono do jego przegłosowania. 
 
Na sali 14 radnych. 

 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu   - 1 radny 

 
 
c) w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonej w Więcborku na 

Osiedlu Piastowskim. 
 
Z wnioskiem o kupno tej nieruchomości wystąpił p. Jacek Maluchnik. Dotyczy on działki o 
numerze geodezyjnym 514/20 o powierzchni 0,0965 ha. SprzedaŜ nastąpi w przetargu ustnym 
nieograniczonym. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa… - pozytywna. 
 
RównieŜ i ten projekt uchwała nie wywołał dyskusji, zatem od razu przystąpiono do jego 
przegłosowania. 

 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 

Ad. 16 Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przystąpienie przez Gminę Więcbork 
jako partnera do przygotowania i realizacji projektu w ramach projektu Priorytetu V 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki pt.: „dobre rządzenie”, Działanie 2.2 .1 
„Modernizacja zarządzania w administracji samorządowej” oraz pełnienie przez Powiat 
Sępoleński funkcji koordynatora, przedstawiła Inspektor UM p. Iwona Sikorska. 
 
Zgodnie z tym co mówiła p. Sikorska do powyŜszego projektu przystępują cztery gminy 
Powiatu Sępoleńskiego oraz Samorząd Powiatowy. Projekt pod wiele mówiącym tytułem, ma 
na celu umoŜliwienie podwyŜszania kwalifikacji zawodowych pracowników Urzędu 
Miejskiego w Więcborku przez udział w szkoleniach i studiach podyplomowych z zakresu 
administracji i zarządzania oraz rozwoju regionalnego i zarządzania funduszami 
strukturalnymi, jak równieŜ zwiększenie jakości dostępności do informacji poprzez 
zamontowanie sieci infokiosków. Dopowiedziała równieŜ, Ŝe dowóz na studia i szkolenia jest 
zapewniony w ramach projektu, zatem nie ma mowy o Ŝadnych delegacjach ze strony Gminy, 
podobnie wyŜywienie i nocleg/ nie ma mowy o dietach/. Ponadto nie wchodzą w grę dni 
wolne dla pracownika za wyjazdy na szkolenia w soboty i niedziele. 
 
Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna. 
 
Uwag ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 
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Ad. 17 Projekt uchwały w sprawie regulaminu Korzystania z boiska sportowego 
usytuowanego przy Gimnazjum w Więcborku ul. 600 – lecia, omówił Dyrektor Biura Obsługi 
Oświaty Samorządowej p. Waldemar Kuczerepa. 
 
Projekt regulaminu zawira zasady i tryb korzystania z boiska usytuowanego w Więcborku 
przy ul. 600-lecia 4 nieruchomości gruntowej stanowiącej mienie komunalne Gminy 
Więcbork. Uchwalenie go umoŜliwi obsłudze obiektu podjęcie w sytuacjach naruszeń 
porządku, stosownych działań zapobiegawczych przed dewastacją obiektu. 
 
Pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 

 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 

 
 
Ad. 18 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy Więcbork do realizacji projektu w 
ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki – Priorytet 9.1. współfinansowanego ze 
środków Europejskiego Funduszu Społecznego przedstawił równieŜ Dyrektor BOOS.  
 
 
Projekt tej uchwały pozwoli oświacie skorzystać ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego, które przeznaczone zostaną na wyrównanie szans edukacyjnych dzieci i 
młodzieŜy. Program ten nosi nazwę „Wiem i potrafię” i jest projektem partnerskim, który 
powstał przy współpracy czterech gmin.  
 
Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna. 
 
Uwag nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 
 
Ad. 19 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet radnych 
Rady miejskiej w Więcborku omówił Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski 
 
Pan Skarbnik powiedział, Ŝe w związku z tym, iŜ radni swoje obowiązki wykonują w 
godzinach pracy, kiedy pracują przedsiębiorstwa i instytucje i są pozbawieni swojego 
wynagrodzenia jak równieŜ dlatego, Ŝe musza poświęcać swój wolny czas oraz z uwagi na 
fakt, Ŝe przez długi czas diety radnych Więcborka wysokością odbiegały „dół”  od diet radych 
w innych ościennych gminach, Burmistrz Więcborka proponuje projekt uchwały 
podwyŜszający diety i tak: 
 
- dla Zastępców Przewodniczącego Rady Miejskiej – 30 % kwoty bazowej , 
- dla Przewodniczących Komisji RM – 24 % kwoty bazowej, 
- dla Zastępców przewodniczących Komisji RM – 22 % kwoty bazowej, 
- dla radnych RM – 20 % kwoty bazowej. 
 



 22 

Ten projekt uchwały miałby wejść w Ŝycie dopiero  od 1 stycznia 2010 roku nie do budŜetu 
juŜ uchwalonego. Dla przejrzystości i jasności poprzednia uchwała straciłaby moc poprzednia 
uchwała. W obecnym projekcie ujęto wszystkie składniki nawet te, które nie uległy zmianie. 
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – pozytywna. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję. 
 
Radna GraŜyna Sowińska wyraziła zaskoczenie takim posunięciem, zwłaszcza w obliczu 
panującego kryzysu. JeŜeli zapytamy kogokolwiek z  osób pracujących co się dzieje w 
naszych zakładach pracy, to wszyscy, o ile mi wiadomo, powiedzą, Ŝe jest tragicznie. Pracują 
za mniejsze pieniądze niŜ wcześniej, nie dostają premii, a my fundujemy sobie właśnie z 
pieniędzy tych ludzi podwyŜki i to podwyŜki bardzo znaczące. JeŜeli dieta wzrasta o 14 
punktów procentowych, czy dziesięć no to…po prostu brak mi słów. JeŜeli z wyliczeń 
przeprowadzonych podczas Komisji BudŜetu i Finansów wyliczono, Ŝe  jest to wzrost w 
stosunku rocznym około 46.000,00 zł w stosunku do 72 jakie były do tej pory – zaplanowane 
na ten rok, to kto z nas ma tyle odwagi cywilnej, by właśnie tym ludziom, którym Ŝyje się 
coraz gorzej powiedzieć: słuchajcie, my dla was pracować nie będziemy jeśli kaŜdy z 
mieszkańców nie wyciągnie 5,00 zł / bo to tak średnio wypada /. MoŜe te 5,00 zł brzmi 
śmiesznie ale to być moŜe brzmi śmiesznie dla nas. Zastanówmy się, czy tak samo śmiesznie 
będzie to brzmiało dla tego podatnika, któremu obcięto pensję, który być moŜe juŜ od roku 
nie dostaje premii. Zadajmy sobie to pytanie Proszę Państwa, zanim nasze ręce w trakcie 
głosowania pójdą w górę. Wiem, Ŝe za chwilę podnoszony będzie argument, Ŝe tej diety się 
moŜna zrzec, moŜna ją przekazać na jakiś zboŜny cel. To nie jest jednoznaczne z tym, ze my 
tych pieniędzy z kieszeni podatnika nie wyciągniemy, bo my je w budŜecie zabezpieczyć 
musimy, a co kaŜdy z radnych zrobi, to jest jego prywatna sprawa, a nie uprawianie 
demagogii „Pani Sowińska, jak pani ma takie miękkie serce, to niech Pani to odda dzieciom z 
domu dziecka”    – mówiła radna. 
 
Radny Kuszewski zabierając równieŜ głos w tym temacie powiedział cyt.: „MoŜe nie będę 
przytaczał argumentów, które przytaczałem kiedy podejmowaliśmy poprzednia uchwałę 
odnośnie wysokości diet. PoniewaŜ na Komisji padł argument, Ŝe jeŜeli podniesiemy te diety, 
to będziemy i lepiej pracować, bo wielu z nas bardzo często nie ma na komisji, czy sesji z 
róŜnych względów, natomiast jak będą te diety wyŜsze……ja tylko mam pytanie, czy 
ktokolwiek z nas radnych w tej chwili jest w stanie wstać i powiedzieć, Ŝe faktycznie nie 
przychodził, bo dieta była taka, a nie inna, bo w pracy zarobił więcej tego dnia, czy nie było 
go poniewaŜ obowiązki, które na nim spoczywają nie pozwalały mu na to. Myślę, Ŝe 
argument odnośnie frekwencji i naszej pracy w stosunku do wielkości diety jest nietrafiony, 
bo jeŜeli nie mogłem być na jakiejś komisji, czy na sesji, to był to faktycznie waŜny powód – 
na pewno nie powód finansowy. UwaŜam, Ŝe chyba wszyscy z Nas robią wszystko co mogą 
w tym kierunku, a nie jest to uzaleŜnione od wysokości diety.”   
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 
Na sali 14 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 11 radnych 
Przeciwnych    - 3 radnych 
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Ad. 20 Projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na 2009 rok przedstawił 
równieŜ Skarbnik Gminy. 
 
Zmiany dotyczyły i dokonano ich na podstawie 

1. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy Wydział 
Finansów i BudŜetu Nr 
WFB.1.3011-W/2//09 z dnia 26 sierpnia 2009r. w sprawie zmniejszenia planu dotacji 
w rozdz. 75011 o 
kwotę 7.600 zł. w wyniku nowelizacji ustawy budŜetowej na 2009r. 

2. Pisma MGOPS w Więcborku Nr 3010/15/2009 z dnia 11  września 2009r. w sprawie 
zmian w planie 
dochodów i wydatków budŜetowych w związku z: 

− podpisaniem umowy z dnia 09.09.2009 r., o dofinansowanie projektu „W 80 dni 
dookoła aktywności - Klub Seniora w gminie Więcbork" w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki współfinansowanego ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego Nr umowy: UDA- POKL.07.03.00-04-001/09-00 Działanie 
7.3 „Inicjatywy lokalne na rzecz aktywnej integracji" 

− z rozliczeniem ZFŚS za rok 2009 
− ze zwiększonym zapotrzebowaniem środków finansowych na działalność bieŜącą 

(energia, usługi, materiały) w rozdziale 85201 przesuwa się środki finansowe z płac i 
składek społecznych, zaoszczędzone w związku ze zmniejszeniem wymiaru czasu 
pracy kierownika Świetlicy Środowiskowej 

− ze zwiększonym zapotrzebowaniem na wydatki w rozdziale 85219 związane z 
podróŜami słuŜbowymi 

− przesuwa się środki zaoszczędzone na opłatach z tytułu usług telekomunikacyjnych 
telefonii komórkowej 
 
 

Ponadto: 
1. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75814 § 0960 o kwotę 800 zł. dokonano w związku z otrzymanymi 

darowiznami na: 
− 250 zł. na realizację programu walki z otyłością wśród dzieci Gminy Więcbork od BS 

w 
− Więcborku, 
− 100 zł. na realizację programu walki z otyłością wśród dzieci Gminy Więcbork od W. Szyling 

- 
− Więcbork, 
− 200 zł. na realizację programu walki z otyłością wśród dzieci Gminy Więcbork od spółki 
− PROYITA Więcbork 
− 250 zł. na organizację DoŜynek Powiatowych w Więcborku od firmy PROFIT - ŁobŜenica. 

2. Zmian w planie wydatków w rozdz. 70005 o kwotę 20.000 zł. dokonano z uwagi na opracowanie studium 
wykonalności zadania inwestycyjnego pn.: „Rewitalizacja miasta Więcbork". 

3. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75075 o kwotę 3.000 zł. dokonano z uwagi na promocję 
Gminy 
Więcbork w Telewizji Bydgoszcz. 

4. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75023 pomiędzy paragrafami dokonano z uwagi na 
konieczność 
zakupu części komputerowych. 

5. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75023 o kwotę 23.800 zł. dokonano z uwagi na odstąpienie 
od 
wykonania przyłącza informatycznego pomiędzy budynkami mieszczącymi instytucje gminne. 

6. W § l pkt. 2 niniejszej uchwały podana zostaje prawidłowa wartość planu wydatków bieŜących 
oraz 
majątkowych, która stanowi sprostowanie błędnie podanych tych wartości w § l pkt. 2: 

− Uchwały Nr XXXVII/293/09 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 27 sierpnia 2009r. w 
sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na 2009 rok, 

− Zarządzenia Nr 0152/42/09 Burmistrza Więcborka z dnia 4 września 2009r. w sprawie 
zmian budŜetu Gminy Więcbork na 2009 rok. 
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Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna GraŜyna Sowińska pytała o zwiększenie w kwocie 3.000,00 zł w rozdziale 75075. 
Radna przejrzała w sprawozdaniu półrocznym strukturę wydatków na promocję Gminy i 
szczerze mówiąc dla niej nie wygląda ona zachwycająco. Po pierwsze w planie było 
75.000,00 zł – blisko 80.000,00zł. Tu natomiast w planie mamy juŜ 86.000,00 zł, czyli 
wcześniej zwiększyliśmy juŜ ten plan o 6.000,00 zł. Wydajemy ogromne ilości pieniędzy  na 
jakieś imprezy – łącznie koncert zespołu „BOYS” , „JUMBO AFRICA” / oczywiście oprócz 
honorariów jest tu wynajęcie sceny, ochrony/ to kwota 23.000,00 zł. Następnym dyskusyjnym 
jej zdaniem wydatkiem jest kwota 18.500,00 zł na bilbord, kwietniki i torby reklamowe. 
Bilbord – wiadomo tablica na wjeździe do Więcborka „Więcbork Wita”. Skąd jednak tak 
wielkie kwoty. Czy ta promocja w Telewizji nie była przewidziana, a była to jakaś 
niespodziewana super promocyjna okazja, cena? – to jedna rzecz. Druga rzecz – czy Komórka 
ds. Promocji powinna zajmować się organizowaniem imprez? Zwraca tez uwagę zadziwiająca 
dysproporcja – Promocja ma dwie imprezy wydaje 23.000,00 zł natomiast jednostka, której 
zadaniem statutowym jest organizowanie Ŝycia kulturalnego Gminy, na cały rok ma do 
dyspozycji 6.000,00 zł, czy 7.000,00 zł. Temat ten zdaniem p. Sowińskiej jest tematem do 
bardzo szerokiej dyskusji. Nie chciała przypominać dlaczego ta jednostka / Promocja/ zaczęła 
zajmować się organizowaniem imprez  kulturalnych na naszym terenie, ale powinno się 
wrócić do normalności w której Kulturą powinien zajmować się Dom Kultury, a promocją 
Promocja. Prosiła o wyjaśnienie co kryje się pod wydatkami ujętym jako: bilbord, kwietniki i 
torby reklamowe. 
 
Odpowiedzi na pytanie udzielił Burmistrz Więcborka mówiąc, iŜ z racji tego, Ŝe działalność 
poprzednich władz Domu Kultury była, taka jaka była i „musiano się z nią rozstać”, nowy  
p. Dyrektor potrzebował wsparcia, te imprezy promujące Więcbork, na czas jego wdroŜenia 
do pracy, poprowadzone zostały i to na przyzwoitym poziomie przez Komórkę ds. Promocji 
UM. JeŜeli chodzi o bilbord, to jest nie ma co tłumaczyć, bo go widać. Torby reklamowe 
płócienne z herbem Więcborka w które wkłada się inne materiały reklamowe np. dla 
odwiedzających Urząd Miejski gości oficjalnych. Pod hasłem kwietniki kryją się i kwietniki, i 
ławki, i ozdobne pojemniki na śmieci. Jest to kwestia ujęcia w dane określenia, nie ma tu  
Ŝadnego przekroczenia – stwierdził Burmistrz.     

 
Nie chodziło mi o naduŜycie tylko o określenie struktury tego wydatku. Tu mamy wrzucone 
trzy hasła: bilbord, kwietniki i torby reklamowe. Nie chodzi teŜ o to, Ŝe mam zastrzeŜenia do 
któregokolwiek z tych  zadań, czy zakupów. Chodziło o strukturę tych wydatków, w więc np. 
czy 50 % tych wydatków stanowił Bilbord, czy kwietniki – czyli chodziło o podział tej kwoty 
– wyjaśniła radna Sowińska. 
 
Kwotowo nie jestem w stanie tego rozdzielić na tą chwilę. Natomiast jeŜeli chodzi o telewizje 
to jest to oferta, którą złoŜyła nasza Telewizja Regionalna. Stwierdziłem, Ŝe warto Ŝeby nasza 
gmina była promowana przez kwartał / wskazana cena obejmuje promocję przez kwartał /  
równieŜ przez Telewizję Regionalną. Jest to tzw. „telewizja pozytywna”, którą interesują 
sukcesy i dokonania, czy to Klubu Hafciarek, Koła Gospodyń Wiejskich, Domu Kultury, a 
nie „czy ktoś ukradł taczkę Ŝwiru” itp. UwaŜam, Ŝe powinniśmy Gminę reklamować na 
zewnątrz  równieŜ i w tego typu mediach, stąd proponowana zmiana w budŜecie / umowa nie 
została jeszcze podpisana /. Organizatorem tej akcji jest bodajŜe p. Rykowski, który 
prowadził programy w Telewizji Regionalnej i nie tylko – mówił Burmistrz. 
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Radna Sowińska pytała ponadto o pozycję ujęto jako „usługi internetowe” – kwota 5.000,00 
zł. Są to co prawda dane na koniec czerwca, więc być moŜe jest to wykorzystane ale skoro 
przez pół roku nie zostały wykorzystane, to być moŜe potrzebne nie są ? MoŜe p. Skarbnik 
mógłby powiedzieć o co tu chodzi?  
 
Wchodzą w to wszystkie opłaty stałe: za stronę internetową itp. – powiedział Skarbnik. 
Natomiast uzupełniając wypowiedź Burmistrza dotyczącą kwestii, czy pewne działania 
powinny być w instytucji kultury, czy w Promocji p. Rembelski powiedział, Ŝe moŜe być to tu 
i tu, i nad tym tematem Burmistrz i Wysoka Rada zastanowią się przed budŜetem 2010 roku. 
 
Radny Kuszewski odniósł się do  informacji Burmistrz związanej z reklamą w Telewizji 
Regionalnej pytając, co gmina,  w ramach tej telewizyjnej promocji /przez kwartał/ za kwotę 
3.000,00 zł otrzyma. UwaŜał, Ŝe  jest to waŜne, skoro jakieś pieniądze na to wydajemy. 
 
Burmistrz odpowiedział, Ŝe będą to spoty informacyjne nie krótsze niŜ 2,5 minuty 
jednorazowe puszczane w Telewizji Regionalnej przez cały kwartał. Częstotliwość i godziny 
ukazywania spotów będzie przedmiotem umowy. Po otrzymaniu propozycji umowy 
Burmistrz przedstawi jej szczegóły na komisji Infrastruktury. 
 
Nie chodzi o to, Ŝe ja się czepiam, bo fajnie to brzmi, Ŝe „promocja przez kwartał w Telewizji 
Bydgoszcz”. Pytanie jednak, co oferent kryje pod tym pojęciem, bo być moŜe jest to jeden, 
czy dwa spoty w trakcie kwartału – mówił radny Kuszewski.    
 
Z kolei radna Sowińska pytała, czy rozmowy dotyczyły takiej umowy na kwartał, doraźnie, 
bez jakiejś perspektywicznej współpracy ? 
 
Wzięliśmy pod uwagę najtańszą opcję – tylko na kwartał. Istnieje moŜliwość zmiany opcji, 
bodajŜe za kwotę  10.000,00 zł lub 15.000,00 zł. UwaŜam jednak, Ŝe na razie naleŜy 
sprawdzić jak będzie to wyglądało w praktyce. Zresztą sami ocenicie to Państwo w Telewizji 
regionalnej – odpowiedział Burmistrz. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
Ad. 21 Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania UCHWAŁY Nr XXXVII/928/09 
SEJMIKU WOJEWÓDZTWA KUJAWSKO-POMORSKIEGO z dnia 31 sierpnia 2009 roku 
w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie likwidacji Regionalnego Zespołu Opieki 
Paliatywnej – Sue Ryder w Bydgoszczy przedstawiła Sekretarz Gminy p. Renata Jesionowska 
– Zawieja. 
 
Marszałek Województwa Kujawsko- Pomorskiego zwrócił się do Burmistrza 
Więcborka o zaopiniowanie Uchwały Nr XXXVII/928/09 Sejmiku Województwa 
Kujawsko- Pomorskiego z dnia 31 sierpnia 2009 roku w sprawie przyjęcia projektu 
uchwały w sprawie likwidacji Regionalnego Zespołu Opieki Paliatywnej - Dom Sue Ryder 
w Bydgoszczy. 
Zgodnie z art. 43 ust. 2 ustawy o zakładach opieki zdrowotnej projekt rozporządzenia lub 
uchwały o likwidacji publicznego zakładu opieki zdrowotnej wymaga opinii wojewody oraz 
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właściwych organów gminy i powiatu, których ludności zakład udziela świadczeń 
zdrowotnych. 
W dniu 18 sierpnia 2009 roku Zarząd Województwa Kujawsko- Pomorskiego uchwałą nr 
63/1056/09 wyraził wolę powierzenia spółce pracowniczej roli podmiotu, który będzie 
organem załoŜycielskim niepublicznego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą 
„PALLMED" Sp. z o.o., przejmując dalsze nieprzerwane udzielanie świadczeń zdrowotnych 
likwidowanego Domu. PowyŜsze zmiany nie spowodują ograniczenia dostępności 
mieszkańców Gminy Więcbork do korzystania ze świadczeń zdrowotnych nowego 
podmiotu, jakim będzie Firma PALLMED.W związku z powyŜszym, nie zachodzą Ŝadne 
przeszkody do pozytywnego zaopiniowania przedłoŜonego projektu uchwały. 
 
Pytań do powyŜszego nie zgłoszono. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
  
 
Ad. 22 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Interpelacje z poprzedniej sesji 
 
• Urząd Miejski wystosował pismo do Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim w 

sprawie wyregulowania nieprawidłowości o których mówił radny Kosiniak, wskazując w 
nim jednocześnie potrzebę przyjrzenia się stanowi dróg i ewentualnego przekierowania  
ruchu pojazdów, tak aby był on jak najmniej uciąŜliwy dla mieszkańców. 

• W odpowiedzi na interpelację radnego Posieczka zostaną zakupione i wywieszone tablice 
informacyjne „Uwaga StraŜ” ostrzegające przejeŜdŜających, iŜ w kaŜdej chwili moŜe ona 
z tego kierunku wyjechać. 

• Odpowiedzi pisemnej na interpelację radnej Sowińskiej udzielił Radca Prawny UM  
p. Krzysztof Hoffman. Odpowiedź ta została przez Burmistrza odczytana: 
 
„W odpowiedzi na Pani  interpelację zgłoszonej   na sesji  w dniu 27 sierpnia 
2009  r. uprzejmie podnoszę, co następuje. 
1. Przepis  § 54  ust.  3  Statutu stanowi:  „Projekty uchwal Rady przygotowane 

przez Burmistrza na jego wniosek mogą opiniować właściwe komisje Rady. 
Opinie komisji są przedstawiane na sesji Rady przez przewodniczącego danej 
komisji". Przepisy rangi ustawowej regulujące ustrój gminy nie przewidują 
obligatoryjnego wydawania przez komisje opinii dotyczących projektu uchwał. 
Jedyną zatem regulacją w tym zakresie jest wskazany przepis Statutu. Zgodnie 
z nim obowiązek wydawania opinii przez komisje nie dotyczy wszystkich 
projektów uchwał, lecz jedynie tych, które Burmistrz skierował do  Komisji  
w celu  uzyskania  opinii.  Podjęcie przez Radę uchwały, której projekt 
wcześniej nie był opiniowany przez Komisję, a Burmistrz o to nie wnosił nie rodzi 
Ŝadnych negatywnych skutków. Podobnie jest w przypadku, gdy komisja nie 
wyda opinii z powodu równowagi głosów, kiedy opinia pozytywna lub 
negatywna nie uzyskuje zwykłej większości głosów wymaganej do podjęcia 
uchwały przez komisję. Naruszeniem Statutu  będzie podjęcie przez Radę 
uchwały, której projekt nie był przedmiotem pracy komisji pomimo 
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odpowiedniego wniosku Burmistrza.Tego rodzaju uchybienie moŜe być podstawą 
do wszczęcia działań nadzorczych przez Wojewodę. 

2. Przepis § 73 ust. 3 Statutu stanowi, Ŝe za prawomocne uznaje się posiedzenia 
komisji, w którym uczestniczy połowa jej członków. Przepis ten określa kworum 
niezbędne do odbycia posiedzenia komisji. Analogicznym pojęciem Statut 
posługuje się w § 36 ust.   l   w odniesieniu  do  kworum  potrzebnego  do  
rozpoczęcia sesji  rady. Brak odpowiedniego kworum oznacza, Ŝe posiedzenie 
komisji nie powinno się odbyć. W takim wypadku  Przewodniczący winien  
wyznaczyć nowy termin posiedzenia komisji. Przepis § 73 ust. 3 Statutu 
uwaŜam za regulację nie budzącą wątpliwości interpretacyjnych i nie projektuję  
w tym zakresie zmian Statutu.” 

 
 
Interpelacje z bieŜącej sesji 

 
• Urząd Miejski wystąpi do Komendy Powiatowej Policji o podjęcie odpowiednich 

działań w zakresie zwiększenia bezpieczeństwa w rejonie Pęperzyna III. Być moŜe 
częstsze pojawianie się tam Policji drogowej z radarem zdyscyplinuje kierowców do 
zachowania odpowiedniej prędkości jazdy. 

• Generalnie róŜne firmy chodzą spisywać umowy, przy czym tylko jedna z firm 
wystosowała do Burmistrza pismo w którym deklaruje postawienie wiatraków, a 
jednocześnie podnosi ujmuje w nim, iŜ fakt istnienia w tym miejscu / na tych polach/ 
Krajeńskiego Parku Krajobrazowego w powaŜny sposób utrudnia im realizację 
inwestycji w postaci postawienia tam bodajŜe 30 wiatraków. Ze swej strony Burmistrz 
obiecał skierować temat na Komisję Infrastruktury …RM w Więcborku. Wstępnie jest 
po rozmowach z Przewodniczącym tej Komisji p. Stanisławem Piłką i sprawę tą 
naleŜałoby jeszcze omówić z Dyrektorem KPK. Tym bardziej, ze w przyszłości z 
KPK było róŜnie – „co innego się mówiło, a co innego potem KPK nam odpisywał. 
Zapoznamy się ze stanowiskiem Dyrektora KPK w tej sprawie.” 

• Do niedziałającej kawiarenki internetowej w Runowie zostanie skierowany specjalista 
pracujący na etacie w Urzędzie Miejskim w celu sprawdzenia przyczyn awarii i 
oficjalna odpowiedź w tej sprawie przekaŜe na następnej sesji. 

• Na dziś nie jest w stanie powiedzieć kiedy moŜliwa będzie realizacja interpelacji radnej 
Sowińskiej dotyczącej oświetlenia ulicy Kasztanowej w Więcborku. Cały czas trwają 
„przepychanki z ENEĄ”. 

•  W sprawie Kościoła przy ulicy Rybackiej, rozprawę administracyjną prowadzi 
Komisja Regulacyjna przy Ministerstwie Spraw Wewnętrznych, a nie Urząd Miejski, 
bo tam swoje roszczenia zgłosił Kościół Ewangelicki. Rozprawa odbędzie się w 
listopadzie ale będzie to równieŜ przedmiotem  obrad Komisji Infrastruktury, gdzie 
podjęte zostaną dyskusje w kwestii zajęcia stanowiska i wytypowania osoby do 
reprezentowania nas w sprawie. Co do złoŜonych w sprawie dokumentów Burmistrz 
nie miał wiedzy, gdyŜ przedstawione zostały one Komisji Regulacyjnej. 

•  W kwestii chodnika w Zakrzewku wystąpimy z pismem do Starostwa o 
zabezpieczenie w ich przyszłorocznym budŜecie dodatkowych środków na 
dokończenie inwestycji. 

• Struga Lubcza – temat został objaśniony podczas trwania sesji. 
• Po zakończeniu procedury uwłaszczeniowej niektórych miejsc drogi 12 Apostołów- 

Frydrychowo moŜliwe będzie wykonanie dokumentacji, a następnie wykonanie tej 
drogi. 

•  Struga Jeleń – temat wyjaśniony równieŜ podczas trwania sesji. 



 28 

• Pan Szymon Landowski na miejscu oceni stan dróg w Borzyszkowie i Klarynowie  
i jeŜeli te dziury o których mowa w interpelacji radnego Piłki będą się kwalifikowały 
aby je zakleić tzw.  „zimnym asfaltem”, przed sezonem zimowym zostaną połatane. 

• Dysponentem boiska w Sypniewie jest „Gwiazda” Sypniewo i oni decydują kogo na 
nie wpuszczają, a kogo nie. Podobnie jest w przypadku „GROMU” – jeŜeli szkoła 
chce odbyć na stadionie jakieś zajęcia, to dogaduje się z Zarządem „GROMU”. Tu 
Burmistrz nie jest stroną. 
 

Rozumiem, Ŝe kogo chcą to wpuszczą, kogo nie chcą nie wpuszczą. Mówię o sytuacji w 
której Prezes „Gwiazdy” zakwestionował wejście napłynę boiska co niektórych 
zawodników – radna Lida. 
 
Sprawa ta nie naleŜy do mnie i nie jestem w stanie na to pani odpowiedzieć – stwierdził 
Burmistrz. 
 

Ad. 23 Wolne wnioski i zapytania radnych. 
 
W tej części obrad Przewodniczący RM zapoznał radnych z pismem skierowanym do niego 
przez p. Tomasza Bracka, z odpowiedzią na nie, jak równieŜ z treścią listu zwrotnego na jego 
odpowiedź. 
 
Pan Kujawiak komentując powyŜej stwierdził, Ŝe bardzo trudno byłoby odpowiadać na 
punkty zawarte w piśmie p. Bracki, bo niektóre z nich są juŜ realizowane, niektóre być moŜe 
będą dopiero przedmiotem dyskusji przed tworzeniem budŜetu gminy na 2010 rok. Na dzień 
dzisiejszy trudno jest podejmować decyzję, Ŝe ten dany punkt zostanie w określonym terminie 
wykonany. Osobiście starał się w miarę grzecznie odpowiedzieć, a pomimo to zostałem 
potraktowany tak, a nie inaczej. Nie widzi tez podstaw, by prowadzić w tym temacie z  
p. Bracką dalszą korespondencję. UwaŜał teŜ, Ŝe p. Bracka ze swoimi pytaniami powinien 
częściej zwracać się do radnych, który w ramach interpelacji mógłby niektóre kwestie 
weryfikować. 
 
Panie Przewodniczący, przecieŜ p. Bracka dobrze wie, Ŝe Pan moŜe więcej i dlatego do Pana 
pisze – powiedział radny Kuszewski. 
 
Kontynuując wypowiedź p. Kujawiak powiedział, Ŝe komplet korespondencji od p. Bracki 
skierowany do Rady stanowi pokaźny skoroszyt, a sam Urząd zasypywany pismami w nie 
mniejszym stopniu. Pytał, jakie radni proponują rozwiązania w tej materii. Według niego 
musi być tu zastosowane pewne wywaŜenie w stosunku do stawianych potrzeb, a moŜliwości 
ich realizacji przez budŜet. Właściwie, aby odpowiadać na pisma p. Bracki w Urzędzie 
Miejskim powinien być wyznaczony jeden pracownik, który tylko i wyłącznie tym, by się 
zajmował – mówił. 
 
Zmieniając temat radna GraŜyna Sowińska zaznaczając, Ŝe nie ma upowaŜnienia swojego 
szefa do zabierania głosu w imieniu Parku, zapytała czy „powycinanie  dziur w Parku” 
spowoduje, Ŝe np ptaki będą te „dziury” omijały ? „Czy My jako gmina poustawiamy 
kierunkowskazy „Ptaki na prawo” ? Nie róbmy niewiadomo czego z Parku ! To nie Park jest 
przeszkodą o czym nie raz mówiłam. Była mowa o wielkich inwestycjach wiatrowych, wręcz 
o farmach, a to ornitolog – nie Park, który wydawał opinię za pieniądze inwestora / wziął za 
opinię kilkanaście tysięcy złotych /, na pytanie czy moŜna postawić dwadzieścia dwie 
elektrownie wiatrowe , powiedział „nie, - tylko trzy”. Więc nie róbmy niewiadomo czego z 
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Parku Proszę Państwa. To nie w Parku jest przyczyna tych problemów. To jest tylko moja 
informacja od strony prawnej poniewaŜ ja tego słuchać nie mogę, jest to dla mnie uprawianie 
demagogii – niedobry Pan Dyrektor Król, niedobry Park, niedobre to, tamto i owo „– 
powiedziała radna. 
 
No tak, ale jeŜeli nasza gmina nie jest gmina przemysłową, nie ma Zakładów i jest tylko 
rolnictwo, gdzie ziemie są słabe itd., Park Krajobrazowy ma ograniczać rozwój gminy ……. – 
Przewodniczący RM 
 
Czy Pan Panie Przewodniczący mnie uwaŜnie słuchał? Czy to Park nakazał ptakom latać 
„tędy, czy owędy”, czy ptaki sobie wybrały. Pierwszym podstawowym działaniem jest opinia 
fachowców, nie Parku jako instytucji. Czy naprawdę to trudno zrozumieć ? – wyjaśniała 
radna Sowińska. 
 
Pan Kujawiak ciągnąc poprzednią myśl wskazał, Ŝe podczas nowelizacji Regulaminu 
dotyczącego Parku, to między innymi p. Dyrektor Król powiedział, Ŝe przecieŜ  jak 
najbardziej zaleŜało mu aby ta uchwałę podjąć, a potem będziemy się dogadywać. W tej 
chwili stawia się warunki i mówi, Ŝe „ptaki zawiniły nie ludzie” , kiedy Gmina mogłaby mieć 
jakieś korzyści finansowe, podobnie jak rolnik. 
 
To proszę mi podać konkretne decyzje Dyrektora Parku, które uniemoŜliwiły te inwestycje – 
radna Sowińska. 
 
Pan Kujawiak zaznaczył, Ŝe wypowiada się jako radny nie w imieniu Rady. JeŜeli juŜ taką 
dyskusję podjęliśmy, to tak samo Pani Sowińska nie moŜe zabierać tu głosu  w imieniu Parku, 
a jedynie w swoim imieniu. Zatem odczucia p. Kujawiaka są takie, Ŝe w przypadku kiedy  
Gmina będzie miała takie ograniczenia, to w przemysł nie moŜe iść, a w związku z tym 
wpływów do budŜetu nie będzie. Teraz kiedy mogłaby pozyskać jakieś środki z postawienia 
wiatraków Park stanie nam teŜ na przeszkodzie. Pytanie zatem brzmi, czy teren ten musi być 
jako Park. Nad tym radni powinni się zastanowić. 
 
Burmistrz zabierając głos powiedział, Ŝe w tej sprawie chciałby rozmawiać z Dyrektorem 
KPK w obecności Komisji Infrastruktury. Nie na temat wiatraków, bo na ten temat 
rozmawiano w zeszłym roku jeszcze przed uchwaleniem uchwały w sprawie ochrony 
Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. Wówczas Dyrektor nie widział przeciwwskazań / 
mówił, Ŝe po przesunięciu 500 m od jeziora wiatraki mogą być /. Obawia się jednak innej 
rzeczy, a mianowicie, Ŝe będzie tak samo jak z wykorzystaniem jeziora więcborskiego, gdzie 
w rozmowie z Burmistrzem p. Dyrektor wyraził zgodę na pływanie sprzętu motorowego, a 
potem otrzymał pismo, Ŝe jednak nie moŜe pływać. Pismo w którym  
p. Król wskazywał, Ŝe ta część jeziora jest nie wytyczona jest niezgodne z rozporządzeniem 
Wojewody. UwaŜał zatem, Ŝe temat ten przy udziale Komisji Infrastruktury, naleŜy 
przedyskutować. Dodał teŜ, Ŝe na tym tą dyskusję naleŜałoby zakończyć, tym bardziej, iŜ  
p. Sowińska nie ma upowaŜnień do reprezentowania Dyrektora KPK. 
 
„Ale mam prawo do wypowiadania się jako obywatel i akurat w temacie motorówek będę się 
wypowiadać bardzo – jako obywatel, nie jako przedstawiciel Parku Krajobrazowego. Mam 
pytanie, w czyim interesie jest udostępnienie do uprawiania sportów motoro - wodnych 
naszego akwenu i jakie wymierne korzyści będzie  miała z tego Gmina ? Moim zdaniem 
pójdziemy na rękę jednemu – dwóm przedsiębiorcom, którzy być moŜe będą mieli 
wypoŜyczalnię - być moŜe mają własne skutery, a ilu turystów właśnie z tego powodu 
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zrezygnuje z przyjeŜdŜania do nas. Nie czarujmy się, jezioro więcborskie nie jest aŜ tak 
atrakcyjne Ŝeby ściągnąć setki motoro-wodniaków, a ilu tych którzy tu przyjeŜdŜają, bo tu jest 
cisza, spokój, po jeziorze nic nie pływa i  nie hałasuje, zrezygnuje z przyjeŜdŜania tu. Czy 
zrobiono taki szacunek – ilu jest takich motoro-wodniaków zapaleńców, a ilu turystów 
zrezygnuje z przyjeŜdŜania ? MoŜemy zostawić to bez odpowiedzi” – mówiła radna 
Sowińska. 
 
Przewodniczący RM mówił, iŜ wydaje mu się, Ŝe Więcbork to nie tylko środowisko 
emerytów i rencistów ale równieŜ młodzieŜ, która chce uczestniczyć w jakiś imprezach i chce 
tez aby coś się tu działo. JeŜeli dziś powiemy, Ŝe wiatraków nie, przemysłu teŜ nie moŜemy, 
młodzieŜy powiemy, Ŝe o 21 ma iść spać, to w końcu co ta młodzieŜ ma robić – „wziąć 
dziewczynę i popędzić ją do lasu „ – i to cała rozrywka. Są tacy którzy chcą spokoju, ale są 
teŜ tacy którzy chcą równieŜ rozrywki.  
 
„Panie Przewodniczący, co ma Pan na myśli pod pojęciem rozrywki ? Bo jeŜeli  mówimy o 
jakiś zawodach, to zawsze Wojewoda ma prawo uchylić swoją decyzję i jest to praktykowane 
nawet na jeziorach, które są Rezerwatami. Proszę państwa nie działajmy w ten sposób. 
Powiedział Pan Ŝe staruszkowie chcą spokoju, pytanie czy tylko ? ja się do staruszków nie 
zaliczam, a teŜ chciałabym spokoju. Wiem, Ŝe kilka lat temu była robiona ankieta przez 
Komórkę Promocji właśnie wśród turystów, moŜe zdajmy sobie troszkę trudu, powtórzmy ją i 
wtedy zastanowimy się, czy rzeczywiście ma to sens. To nie jest w tym momencie ani zdanie 
Parku, ani Dyrektora Króla ale moje – mieszkańca Więcborka” – powiedziała radna 
Sowińska. 
 
Jako ostatni głos zabrał radny Posieczek prosząc o wyjaśnienie sprawy dostępności do jeziora 
„Modło” tj. dlaczego dzieje się tak, Ŝe jednym wolno z niego korzystać, a drugiemu nie. 
 
 
Na tym obrady zakończono. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady trzydziestej ósmej sesji Rady 
Miejskiej w Więcborku” – zamknął obrady.   
 
 
 
Prot. I. Mrozek 
 
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
                                                                                 /…/       mgr inŜ. Józef Kujawiak 
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